
ADANA SANAYİ ODASI DERGİSİ2024 SAYI: 28

eco2denge
TÜRK SANAYİSİNDE YEŞİL 
DÖNÜŞÜMÜN ANAHTARI:

Ticaret Bakanı Bolat, Her Daim 
Birlikte, Özümüzden Geleceğe Türkiye 
Buluşmaları’nda Adana ekonomisine yön 
veren yöneticilerle bir araya geldi.

İSO MECLİS ÜYELERİNE  
ADANA’YA YATIRIM DAVETİ

BAKAN BOLAT, ADANA İŞ 
DÜNYASI İLE BULUŞTU

ATHİB’DEN TÜRK KUMAŞINA 
GÜÇLÜ DESTEK

ADASO Yönetim Kurulu Başkanı Zeki 
Kıvanç, İstanbul Sanayi Odası  (İSO) 
Meclis üyelerine yeni yatırım planlarında 
Adana’yı değerlendirmeye davet etti.

ATHİB 13. Dokuma Kumaş Tasarım 
Yarışması’nda genç tasarımcılar 
yenilikçi ve özgün koleksiyonlarıyla 
Türk kumaşının yıldızını parlattı.







4  /  2024

  İÇİNDEKİLER

  İMTİYAZ SAHİBİ  
Zeki Kıvanç 
ADASO Yönetim Kurulu Başkanı

  YAYIN KOORDİNATÖRÜ  
Rafet Milli 
Yönetim Kurulu Üyesi

  YAYIN KURULU  
İmam Gazalı̇ Hıradağı 
Sayman Üye
Abdullah Özdiler 
Yönetim Kurulu Üyesi

  SORUMLU YAZI İŞLERİ MÜDÜRÜ  
Veli Oğuz
Genel Sekreter

  YÖNETİM YERİ  
ADANA SANAYİ ODASI
Turhan Cemal Beriker Bulvarı  
No: 134 Seyhan / ADANA
Tel: (90 - 0322) 436 63 63 Pbx
Web: www.adaso.org.tr
E-Posta: basin@adaso.org.tr

  YAPIM  

NAR PR MEDYA İLETİŞİM
DANIŞMANLIK LTD. ŞTİ.

  YAYIN DİREKTÖRÜ  
Recep Şenyurt
senyurt@narprmedya.com

  İLETİŞİM  
Reşatbey Mah. Atatürk Cad. 
No:22 Gen İş Merkezi K: 2 D: 6 
Seyhan/ADANA
Tel: (0322) 606 54 59
e-mail: narpr@narprmedya.com 

  BASKI - CİLT  
ALEV DİKİCİ BASIM ve AMB.  
SAN. TİC. LTD. ŞTİ.
Döşeme Mah. Cumhuriyet Cad. 
No:135  01130 Seyhan/ADANA
Tel: 0322 435 13 13

ADANA SANAYİ ODASI DERGİSİ 
ADASO ÜYELERİNE ÜCRETSİZ 
GÖNDERİLİR. BU DERGİ BASIN 
MESLEK İLKELERİNE UYAR.

“Responsible”, Yeşil 
Mutabakat’a uyumu 

kolaylaştıracak!

TAYSEB’deki sanayicilere 
ADASO’nun yeni nesil 

hizmetleri tanıtıldı

ADASO, kadınlar  
ve gençlere  

iş kapıları açacak

Teknofest,  
millî gurur yaşattı

ADASO'dan finansal 
okuryazarlık 

seferberliğine destek

ÇÜ Rektörü Prof.  
Dr. Beriş’ten  

ADASO’ya ziyaret

Akıllı tarım  
teknolojileri  

melek yatırımcılarla 
gelişiyor

Lezzet festivali  
3,7 milyar TL'lik  
ekonomi yarattı

Dijital dönüşümde 
stratejik fırsatlar yeni 

ufuklar açıyor

YEŞİL VE DİJİTAL DÖNÜŞÜM İÇİN  
KRİTİK DESTEKLER TANITILDI

16 32

38
18 34

40

41

26 36

28

ADANA’NIN 10 AYLIK  
İHRACATI 2,47 MİLYAR DOLAR8





6  /  2024

  BAŞKANLAR

Sanayide gücümüz ve potansiyelimiz artırıyor

İSRAFİL UÇURUM
Adana Sanayi Odası Meclis Başkanı

MECLİS BAŞKANINDAN

Değerli Okurumuz;

A dana, köklü sanayi 
geçmişi, güçlü 
üretim kapasitesi 

ve dinamik iş ortamıyla 
Türkiye'nin en önemli 
sanayi merkezlerinden 
biri olarak öne çıkıyor. 
Türkiye'nin sanayi 
haritasında özel bir yere 
sahip olan Adana, köklü 
sanayi geçmişi ve dinamik 
iş ortamıyla öne çıkmaya 
devam ediyor. 
ADASO olarak bizler, köklü 
geçmişimizden aldığımız 
güç ile şehrimizi daha 
da ileri taşımak için var 
gücümüzle çalışıyoruz. 
Adana, nitelikli iş gücü, 
stratejik konumu, lojistik 
avantajları ve güçlü sanayi 
altyapısıyla ülkemizin 
ekonomik büyümesine 
büyük katkılar sağlıyor.
Geçtiğimiz günlerde 
İstanbul Sanayi Odası 
ile gerçekleştirdiğimiz 
Ortak Meclis Toplantısı, 
sanayimizin geleceğine 

dair önemli fikir 
alışverişlerine vesile oldu. 
Bu buluşmada da gördük 
ki; Adana ve İstanbul, 
birbirini tamamlayan 
sanayi merkezleri olarak 
iş birliği potansiyelini 
daha da artırabilir. Her iki 
şehir, Türkiye’nin sanayi 
gücünün lokomotifleri 
olarak ülkemizin üretim 
kapasitesini yükseltme 
hedefini paylaşıyor.
Adana olarak mevcut 
üretim gücümüze ek 
olarak yeni faaliyete 
alınacak alanlarımız ve 
mevcut alanlarımızın 
genişlemesiyle Türkiye’nin 
ikinci büyük üretim üssü 
olacağız. Biz bunu bir 
başarı değil zorunluluk 
olarak görüyoruz. Çünkü 
Türkiye’de üretime alternatif 
en uygun bölgelerin 
başında Adana’mız geliyor. 
Yeni yatırım alanları, 
teknolojik dönüşümler ve 
sanayicilerimizin üstün 
çabalarıyla, bu sayıyı daha 
da artırma hedefindeyiz.

Başta Adana Valiliğimiz, 
yerel yönetimler, kamu 
kurumları, oda ve 
borsalarımızla tam bir 
uyum içinde bu hedeflere 
ulaşmak için meclisimiz, 
yönetim kurulumuz ve 
personelimizle birlikte 
yoğun bir tempoda 
çalışıyoruz. Amacımız, 
sadece bugünün 
ihtiyaçlarına değil, 
geleceğin taleplerine de 
yanıt verebilen bir sanayi 
yapısını inşa etmektir. Bu 
bağlamda, sanayimizin 
tüm bileşenleriyle birlikte 
Adana’yı her alanda öncü 
bir konuma taşıyacağımıza 
inancımız tamdır.

ADASO olarak, Türkiye'de 
birçok hizmeti bir arada 
sunan sayılı odalardan 
biri olmanın gururunu 
yaşıyoruz. Firmalarımızın 
rekabet gücünü artırmak 
ve yeşil dönüşüm 
odağında verimliliklerini 
yükseltmek amacıyla 
faaliyete geçirdiğimiz Adana 
Sanayi Kampüsü de bölge 
sanayisine yol gösteren bir 
merkez konumuna gelmiştir. 
Ayrıca, kurduğumuz karbon 
ayak izi ölçüm altyapısı 
sayesinde sürdürülebilirlik 
yolunda da güçlü adımlar 
atmaktayız. Sanayideki 
yükselişimiz  sadece 
ekonomik değil  şehrimizin 
sosyal ve kültürel dokusunu 
da güçlendirecektir. Adana, 
ülkemizi her zamankinden 
daha fazla cazibe merkezi 
hâline getirecektir. 
Katkı ve desteklerini 
esirgemeyen tüm 
paydaşlarımıza teşekkür 
eder, Adana için pek çok 
başarılı projeye birlikte imza 
atmayı temenni ederim.

Adana ve İstanbul, 
birbirini tamamlayan 
sanayi merkezleri 
olarak iş birliği 
potansiyelini 
daha da artırabilir.
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Marmara Bölgesi’ne alternatif tek üretim üssüyüz 

ZEKİ KIvANÇ
Adana Sanayi Odası Yönetim Kurulu Başkanı 

BAŞKANDAN

Değerli Okurumuz; bölgeleri ve çevresindeki 
küçük sanayi siteleri ile 
birlikte, Adana’daki üretim 
yapılan toplam sanayi alanı 
63 bin dekara ulaşmıştır. Bu 
geniş alan, Adana’nın sanayi 
kapasitesine ve bölgesel 
kalkınmadaki rolüne önemli 
katkılar sağlamaktadır.
Adana’mızda sanayi 
alanlarını genişletmek 
ve yatırımları artırmak 
adına birçok önemli 
proje eş zamanlı olarak 
ilerlemektedir. Adana 
Valiliğimiz başta olmak 
üzere, belediyelerimiz, 
odalarımız, borsalarımız, 
OSB'lerimiz ve 
STK’larımızın iş birliğiyle, 6 
bölgede toplamda 128 bin 
dekarı aşkın yeni yatırım 
alanını faaliyete geçirmek 
için çalışmalarımız devam 
etmektedir. 
Bu yatırımlar 
tamamlandığında, sanayi 
alanlarının Adana'nın yüz 
ölçümüne oranı yüzde 1,38 
olacak ve bu, şehrin sanayi 
potansiyelinin büyüklüğünü 

S on yıllarda sanayi 
alanındaki yatırımları 
ve büyüyen 

altyapısıyla Adana, 
bölgenin en güçlü sanayi 
şehirlerinden biri hâline 
gelmiştir. Türkiye genelinde 
sanayi alanlarının payı 
yüzde 0,36 seviyesindeyken, 
Adana’nın bu oranda yüzde 
0,45’e ulaşması, şehirdeki 
sanayi gelişiminin ne denli 
dikkat çekici olduğunu 
göstermektedir.
Adana’nın güçlü sanayi 
altyapısında organize 
sanayi bölgeleri, sanayi 
siteleri ve münferit sanayi 
alanları önemli bir rol 
oynamaktadır. Özellikle 
Hacı Sabancı Organize 
Sanayi Bölgesi, Kozan 
OSB, Ceyhan OSB, Gıda 
İhtisas OSB, Yumurtalık 
Serbest Bölgesi ve EMBA 
Elektrik Özel Endüstri 
Bölgesi gibi alanlarda sanayi 
faaliyetleri yoğun bir şekilde 
sürdürülmektedir. Bu sanayi 

bir kez daha gözler önüne 
serecektir.  Bu yeni yatırım 
alanları, Adana’yı Marmara 
Bölgesi’ne alternatif tek 
üretim üssü olarak ön plana 
çıkarmaktadır. 
Ayrıca, tahsisi onaylanan 
Adana Ana Konteyner 
Limanı, şehrimizin dünya 
ticaretinde önemli bir geçiş 
noktası hâline gelmesini 
sağlayacak stratejik bir 
yatırımdır. Bu liman 
ile Basra Körfezi’nden 
Akdeniz’e erişim sağlanarak, 
doğu-batı ve güney-kuzey 
hatlarındaki yükler Türkiye 
üzerinden Akdeniz’e 
taşınabilecektir. Adana 

Ana Konteyner Limanı, 
Türkiye’nin tüm limanlarının 
toplam kapasitesine eşdeğer 
bir kapasiteye sahip olarak 
planlanmaktadır ve bu 
büyük yatırım, Adana’nın 
ticari potansiyelini 
artıracaktır. ADASO olarak 
bizler, sorumluluğumuzun 
bilincindeyiz. Şehrimizin 
hem ekonomik hem de 
kültürel zenginliklerini 
geleceğe taşımak ve yeni 
nesillere daha güçlü bir 
Adana bırakmak için 
kararlıyız. Sanayicilerimizle, 
iş insanlarımızla, 
üniversitelerimizle, kamu 
kurumlarımızla el birliğiyle 
çalışarak, Adana’yı her 
geçen gün daha ileriye 
taşımaya devam edeceğiz.
Bu kadim şehir, bir zamanlar 
Kurtuluş Savaşı'na ilham 
vermişti. Bugün de Adana, 
Türkiye’nin sanayi ve 
ekonomi mücadelesinde 
bir ilham kaynağı olmaya 
devam etmektedir. Hep 
birlikte, güçlü adımlarla 
geleceğe yürüyoruz.

6 bölgede toplam 
128 bin dekarı aşkın 
yeni yatırım alanını 
faaliyete geçirmek için 
çalışmalarımızı 
sürdürüyoruz.
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ADANA’NIN 10 AYLIK İHRACATI 
2,47 MİLYAR DOLAR
Ekim ayında 269 milyon 766 bin dolar ihracat gerçekleştiren Adana, son 
10 aylık dış satım performansını 2 milyar 472 milyon dolara yükseltti. 
Türkiye’nin ihracatına en fazla katkı sağlayan 13’üncü il olan Adana, 
küresel arenada kimya, tekstil, hububat ve bakliyatta öne çıkarken 195 ülke 
arasında en yüksek değerlere Irak, ABD ve İspanya’da ulaştı.

V erimli toprakları, 
coğrafi konumu, 
insan kaynakları 

ve büyük pazarlara olan 
yakınlığı ile doğal bir cazibe 
merkezi olan Adana, ekim 
ayında geçen yılın aynı 
dönemine kıyasla yüzde 1,8 
oranında artış sağlayarak 
269 milyon 766 bin dolar 
ihracat gerçekleştirdi. 
Tarım ve tarıma bağlı 

endüstrisinin yanı sıra 
yüksek katma değerli 
sanayi ürünleri üretimiyle 
Türkiye ekonomisine güç 
veren Adana, 2024 yılının 
Ocak-Ekim döneminde ise 
2 milyar 472 milyon dolar 
ihracata imza attı. Adana, 
2024’ün 10 ayında ihracat 
performansını yüzde 5 
oranında artırma başarısı 
gösterdi. 

“ÜLKE İHRACATINA EN 
FAZLA DESTEK VEREN 
İLLER LİSTESİNDE 
13’ÜNCÜ SIRADAYIZ”
Adana’nın ihracat 
performansını değerlendiren 
Adana Sanayi Odası 
(ADASO) Yönetim Kurulu 
Başkanı Zeki Kıvanç, 
ülke ihracatına en fazla 
destek veren iller listesinde 
Adana’nın 13’üncü sırada 
yer aldığını söyledi.
Ekim ayında Adana’nın 
ihracatında kimya, 
tekstil ve otomotivin öne 
çıktığını kaydeden Başkan 
Kıvanç, “Yılın 10’uncu 
ayında kimyevi maddeler 
ve mamullerinde yüzde 
15,8 artışla 62 milyon 
179 bin dolar, tekstil ve 
hammaddelerinde yüzde 
14,3 artışla 51 milyon 459 
bin dolar ve otomotiv 
endüstrisinde yüzde 
40,4 artışla 27 milyon 
815 bin dolar ihracat 
gerçekleştirdik.” dedi. 

Adana’nın ekim ayında 
195 ülkeye ihracat 
gerçekleştirdiğini belirten 
Kıvanç, “En fazla ihracat 
yaptığımız ülkeler listesinde 
ABD 26 milyon 997 bin 
dolar, Irak 23 milyon 28 bin 
dolar ve İspanya 16 milyon 
28 bin dolar değer ile ilk 
üçte yer aldı. Aynı dönemde 
ihracat hacminde anlamlı 
artışlar sağladığımız ülkeler 
ABD, Avusturya, Brezilya ve 
Fransa oldu.” diye konuştu. 
 
ADANA’NIN 10 AYLIK 
İHRACATINDA ÖNE 
ÇIKAN SEKTÖRLER VE 
ÜLKELER 
Adana’nın 2024 yılı Ocak-
Ekim dönemindeki 
ihracatını sektörlere ve 
ülkelere göre değerlendiren 
Başkan Kıvanç, şunları 
söyledi: “Son 10 aylık 
dönemde kimyevi maddeler 
ve mamullerinde yüzde 
2,5 artışla 474 milyon 
38 bin dolar, tekstil ve 
hammaddelerinde yüzde 
2,5 artışla 433 milyon 
698 bin dolar, hububat, 
bakliyat, yağlı tohumlar 
ve mamullerinde yüzde 
0,9 artışla 308 milyon 
578 bin dolar ihracat 
değerine ulaştık. En fazla 
ihracat yaptığımız ülkeler 
listesinde 225 milyon 674 
bin dolar değer ile Irak 
birinci sırada, 210 milyon 
60 bin dolar değer ile ABD 
ikinci sırada, 159 milyon 
137 bin dolar değer ile 
İspanya üçüncü sırada 
yer aldı. 10 aylık dönemde 
ihracat hacminde en güçlü 
artışları sağladığımız ülkeler 
Amerika Birleşik Devletleri, 
Arnavutluk, Bangladeş, 
Brezilya, Dominik 
Cumhuriyeti, Estonya, Gana 
ve Hollanda oldu.”
“Adana, sanayicilerimizin 
azmi ve yeni yatırım 
alanlarıyla ülkemiz 
ekonomisine daha büyük 
katkılar sağlamaya devam 
edecek,” diyen Başkan 
Kıvanç, tüm ihracatçılara 
teşekkürlerini sundu.
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BAKAN BOLAT, 
ADANA İŞ DÜNYASI 
İLE BULUŞTU
Ticaret Bakanı Ömer Bolat, Adana Ticaret Odası'nda 
"Her Daim Birlikte, Özümüzden Geleceğe Türkiye 
Buluşmaları" programı kapsamında düzenlenen Sivil 
Toplum Kuruluşları ve İş Dünyası Toplantısı’nda kentin 
ekonomisine yön veren yöneticilerle istişarelerde bulundu. 
Kente 3 bakan yardımcısı ve 11 genel müdürle gelen Bakan 
Bolat, Adana’da serbest bölge yatırımlarının artırılması 
için girişimlerde bulunacaklarını belirtti.

T icaret Bakanı Ömer Bolat, bir 
dizi temasta bulunmak üzere 
geldiği Adana'da, "Her Daim 

Birlikte, Özümüzden Geleceğe Türkiye 
Buluşmaları" programı kapsamında 
Adana iş dünyası temsilcileriyle buluştu. 
Adana Ticaret Odası’nda düzenlenen 
Sivil Toplum Kuruluşları ve İş Dünyası 
Toplantısı’na Vali Yavuz Selim Köşger, 
AK Parti Adana Milletvekilleri Abdullah 
Doğru ve Sunay Karamık, Adana 
Ticaret Odası Başkanı Yücel Bayram, 
Adana Sanayi Odası Meclis Başkanı 
İsrafil Uçurum, Adana Sanayi Odası 
Başkanı Zeki Kıvanç, Adana Ticaret 
Borsası Başkanı Şahin Bilgiç, AK Parti 

İl Başkanı Ozan Gülaçtı, sivil toplum 
kuruluşlarının temsilcileri ile iş insanları 
katıldı. Kente 3 bakan yardımcısı ve 11 
genel müdürle geldiklerini dile getiren ve 
katıldığı programlarda iletilen sorunları, 
dilekleri not aldıklarını söyleyen Bakan 
Bolat,  Adana'nın ihracatının artıp 
ithalatının azaldığını belirtti. Bakan 
Bolat, "Adana, dış ticaret fazlası veren, 
katma değer meydana getiren çok 
önemli bir vilayetimiz. Sorumluluk ve 
yetki alanımızdaki Yumurtalık Serbest 
Bölgesi de önemli ihracat kapımız. 
Burada 2023 yılında 1,1 milyar dolar 
ihracat yaptık. İnşallah Ankara'ya 
döndüğümüzde yeni yatırımlar, 

fabrikalar konusunda işletici firmayla 
gerekli girişimleri yapacağız." dedi. 
 
ADANALI ESNAF İÇİN 200 MİLYON 
LİRA İLAVE KREDİ TAHSİS EDİLDİ
Kentteki esnafa sağlanan destekleri 
anlatan Bakan Bolat, Adanalı esnaf için 
yüzde 50 faiz indirimli 200 milyon lira 
ilave kredinin tahsis edildiğini bildirdi. 
Bakan Bolat, hükümetin son 21 yılda 
Adana'ya, binlerce proje ve eserlerden 
oluşan 230 milyar liralık hizmet 
kazandırdığını söyledi.
Türkiye'nin salgın, depremler, küresel 
sorunlar ve savaşlardan etkilendiğini 
vurgulayan Bakan Bolat, şöyle devam 
etti: "Şükürler olsun ki Türkiye'miz, 
bölgesinde ve dünya genelinde siyasi 
istikrarını koruyan, terörle mücadelede 
başarılı olup terörü kurutan ve 
ekonomisinde de büyüme, istihdam ve 
ihracat artışı yolunda istikrarlı şekilde 
yükseliş gösteren konumunu muhafaza 
ediyor. Bu kolay bir durum değil. Bir gül 
bahçesinde değiliz, 'mayın tarlasının' 
ortasında Türkiye'yi yönetmeye 
çalışıyoruz. Burada insanımızın ayağına 
diken batmasın, refahı, satın alma gücü 
artsın, ekonomik gelişmişliği zarar 
görmesin diye büyük bir ihtimamla ve 
hassasiyetle çaba sarf ediyoruz."
Bakan Bolat, geçen yıl Türkiye 
ekonomisinin yüzde 5,1 büyüdüğünü, 
1 milyon 100 bin istihdam artışı 
sağlandığını anımsattı.
 
“2026 YILI SONUNDA HEDEF TEK 
HANELİ ENFLASYON”
Türkiye İstatistik Kurumunca açıklanan 
eylül ayı rakamlarında enflasyonun 
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yıllık bazda yüzde 49,38'e gerilediğine 
değinen Bakan Bolat, "İnanıyoruz ki 
Orta Vadeli Ekonomi Programı'mızı 
büyük bir ciddiyetle ve titizlikle 
uygulayarak Türkiye'yi inşallah 2026 yılı 
sonunda tek haneli enflasyon rakamına 
kavuşturup düşük enflasyonlu süreçte 
yüksek oranlı büyüme, istihdam artışı 
ve dünya ticaretinde, ihracat liginde 
güçlü bir oyuncu hâline getirme 
kararlılığındayız." ifadelerini kullandı.
Bakan Bolat, Türkiye'nin ihracatını 
artırıp, dış ticaret ve cari işlemler 
açığını gerilettiğini vurgulayarak, şu 
değerlendirmede bulundu: "Bu olumlu 
tablo Türkiye'de döviz sorununun 
kalmadığını göstermekte. Artık döviz 
biriktiriyoruz. Dış ticaret açığımızı 
kapatma yolunda büyük ilerleme 
sağladık. Cari işlemler açığımızı artık 
oldukça minimum seviyelere indirmiş 
durumdayız. İnanın bu fedakârlık, 
sabrınız, iş dünyası ve vatandaşlarımızın 
da bu programa olan inancı önümüzdeki 
yıl daha iyi bir performans, 2026'da ise 
hızlı yükseliş döneminin başlangıcını da 
beraberinde getirecektir."
Konkordato konusuna da değinen 
Bakan Bolat, kabul edilmiş konkordato 
sayısının bu sene için sadece 44 

olduğunu söyledi. Bakan Bolat, “Bir 
konkordato kabulü, 50 firmayı birden 
olumsuz etkileyebiliyor. Adalet 
Bakanlığı bu konuyu yakından takip 
ediyor. Aldatıcı konkordatolara karşı 
hakimlerimiz görevlerini layıkıyla 
yapıp piyasalarda dalgalanma, çalkantı 
meydana getirecek uygulamalara 
karşı hukukun, adaletin gereği neyse 
yapıyorlar." dedi. 
Konuşmanın ardından toplantı basına 
kapalı olarak devam etti. 
 
"BEYİN GÜCÜMÜZLE İFTİHAR 
EDİYORUZ"
Ticaret Bakanı Ömer Bolat, Adana 
programı kapsamında Türkiye 
Teknoloji Takımı Vakfı ve Sanayi ve 

Teknoloji Bakanlığı’nın öncülüğünde 
Adana Şakirpaşa Havalimanı’nda 
gerçekleştirilen TEKNOFEST’i de 
ziyaret etti. Bakan Bolat, Baykar 
Genel Müdürü Haluk Bayraktar ile 
etkinlik alanını gezerek, stantları 
dolaştı ve yarışmalarda dereceye giren 
öğrencilerin projelerini inceledi.
TEKNOFEST’İN Türkiye'nin yegane 
teknoloji havacılık ve savunma sanayi 
festivali olduğuna dikkati çeken Bakan 
Bolat, "Halkın teknolojide kalkınmada, 
havacılıkta ve savunma sanayindeki 
başarısıyla gururlanmak ve millî birlik 
içinde yer aldığını göstermek için 
etkinliğe çok büyük ilgi gösterdiğini 
gözlemliyoruz." diye konuştu.
Türkiye'nin teknoloji de çok büyük 
ilerlemeler sağladığına vurgu yapan 
Bakan Bolat, özellikle son 20 yılda 
teknopark sayısının 3'ten 102'ye 
çıktığını, teknoloji merkezlerinin 
sayısının da 1.600'ü aştığını ifade 
etti. Türkiye'nin artık teknoloji üreten 
ve ihraç eden bir ülke konumuna 
ulaştığının altını çizen Bakan Bolat, 
şunları kaydetti: "Yazılım teknolojisinde 
3,5 milyar dolar yıllık ihracatı olan bir 
ülkeyiz. Biz Bakanlık olarak yazılım 
ihracatçılarını da destekliyoruz. 20 yıl 
önce yıllık 250 milyon dolar savunma 
sanayi ihracatı olan bir ülkeden bugün 
5,5 milyar dolar savunma sanayi olan 
ülke konumundayız, yıl sonuna kadar 
6,5 milyar dolara ulaşmayı hedefliyoruz. 
Savunma sanayinde 12 milyar dolarlık 
bir üretim hacmine sahibiz. Türkiye 
bugün 185 ülkeye 230 farklı savunma 
sanayi ürünü ihraç eden bir savunma 
tedarikçisi, üreticisi ve ihracatçısı ülke 
konumuna ulaştı. Savunma Sanayi 
Başkanlığımızın koordine ettiği ve 
yönettiği 800'ün üzerinde projeler ve 
100 binlerce kişi savunma sanayide, 
teknolojide bilişim alanında çalışıyor. 
Beyin gücümüzle iftihar ediyoruz. 
Daha alacak çok mesafelerimiz 
var ama TEKNOFEST Türkiye'nin 
teknolojide, havacılıkta ve savunma 
sanayindeki elde ettiği başarının simgesi 
ve halkımızın akın akın ziyaret ettiği 
büyük bir organizasyonun sembolünün 
adı hâline geldi. Türkiye inşallah 
önümüzdeki süreçte teknolojide, 
havacılıkta ve savunma sanayisinde 
daha büyük başarılar elde edecek. 
Afrika'da, Asya'da, Avrupa'da, Orta 
Doğu'da ambargosuz olarak birçok 
ülkenin tedarik ihtiyacını karşılayacak 
konuma ulaşmış durumdayız, çok daha 
güzel günler bizleri bekliyor."

BAKAN BOLAT: 
HÜKÜMETİMİZ SON 21 YILDA 
ADANA'YA BİNLERCE PROJE 
VE ESERLERDEN OLUŞAN 
230 MİLYAR LİRALIK 
HİZMET KAZANDIRDI. 
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İSTANBUL’UN DEV SANAYİCİLERİNE

A dana Sanayi Odası (ADASO) 
ve İstanbul Sanayi Odası’nın 
(İSO) ortak meclis toplantısında 

güçlü lojistik altyapısı ve verimli üretim 
potansiyeli ile Türkiye’nin yeni sanayi 
ve yatırım merkezlerinden biri olarak 
büyümeye devam eden Adana’nın 
potansiyeli değerlendirildi. ADASO 
Yönetim Kurulu Başkanı Zeki Kıvanç, 
İSO Yönetim Kurulu ve Meclis üyelerini 
yeni yatırım planlarında Adana’yı 
değerlendirmeye davet etti.
İSO Meclis Başkanı Ender Yılmaz, 
Yönetim Kurulu Başkanı Erdal 
Bahçıvan, Meclis Başkanlık Divanı, 
Yönetim Kurulu Üyeleri ve Meclis 
üyeleri, ADASO’nun misafiri oldu. 
ADASO Meclis Başkanı İsrafil Uçurum 
ve Yönetim Kurulu Başkanı Zeki 
Kıvanç’ın ev sahipliğindeki programda 
ilk olarak Adana Valisi Yavuz 
Selim Köşger’e nezaket ziyaretinde 

bulunan İSO heyeti, kentin ilk sanayi 
tesislerinden olan ve günümüzde müze 
kompleksine dönüştürülen Eski Millî 
Mensucat Dokuma Fabrikası’nı gezdi. 
Adana Sanayi Kampüsü’nü de ziyaret 
eden İSO heyeti, bu merkezde yürütülen 
yalın üretim, dijitalleşme, yeşil dönüşüm, 
enerji verimliliği, mesleki belgelendirme 
ve dış ticaret hizmetleriyle ilgili bilgi aldı 
ve kampüs alanını inceledi. Ziyaretlerin 
ardından Sakıp Sabancı Konferans 
Salonu’nda ADASO-İSO Ortak Meclis 
Toplantısı gerçekleştirildi. ADASO 
Meclis Başkanı İsrafil Uçurum’un 
yönettiği oturumda Türkiye'nin en 
önemli sanayi merkezleri arasında ön 
sıralarda bulunan Adana’da mevcut 
sanayi bölgeleri, planlanan sanayi 
bölgeleri, büyük ölçekli yatırımlar, 
yatırım fırsatları ile gelecek hedefleri 
irdelendi ve ADASO’nun hizmetleri 
anlatıldı.

AdAnA’YA  
YATIRIM DAVETİ

Adana Sanayi Odası 
(ADASO) ve İstanbul 
Sanayi Odası (İSO) Ortak 
Meclis Toplantısı’nda, 
Adana’nın güçlü lojistik 
altyapısı ve sanayi 
alanlarıyla Türkiye'nin 
yeni yatırım merkezi 
olarak önemi vurgulandı. 
ADASO Yönetim Kurulu 
Başkanı Zeki Kıvanç, 
İstanbul'un sanayi 
devlerini Adana’daki 
geniş yatırım fırsatlarını 
değerlendirmeye çağırdı. 
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KIVANÇ: ADANA’DA 6 BÖLGEDE 
TOPLAM 128 BİN DEKARI AŞKIN YENİ 
YATIRIM ALANLARI OLUŞTURULDU
ADASO Yönetim Kurulu Başkanı 
Zeki Kıvanç ise ülkenin sanayileşme 
yolundaki ilk adımlarının atıldığı 
Adana'nın geçmişten bugüne büyük 
yatırımlara ve sanayi atılımlarına ev 
sahipliği yaptığını söyledi. Adana’da 6 
bölgede toplam 128 bin dekarı aşkın 
yeni yatırım alanlarının oluşturulduğunu 
vurgulayan Başkan Kıvanç, Adana Hacı 
Sabancı Organize Sanayi Bölgesi’nin 
(AOSB) 5’inci etap genişleme sahası 
olan 34 bin 480 dekan alanı faaliyete 
aldığında Türkiye’nin en büyük OSB’si 
olacağını belirtti. Başkan Kıvanç, 
AOSB’nin yakın çevresinde Gıda İhtisas 
Organize Sanayi Bölgesi, Tekstilkent, 
Mobilyacılar Sitesi gibi kümelenmiş 
küçük sanayi sitelerinin planlandığını ve 
yarımların başladığını anlattı. 
 
“CEYHAN VE YUMURTALIK 
TÜRKİYE’NİN İKİNCİ BÜYÜK 
YATIRIM VE ÜRETİM MERKEZİ”
Ceyhan ve Yumurtalık ilçelerine dikkati 
çeken Başkan Kıvanç, “Ceyhan ve 
Yumurtalık ilçeleri, Türkiye’miz ve 
Adana'nın ekonomik dinamiklerini 
değiştirecek, geleceğe dair umut 
vadeden bölgesidir. Yatırım alanları 
neredeyse dolmuş olan Marmara 
Bölgesi’nden sonra, Türkiye’nin ikinci 
büyük yatırım ve üretim merkezi 
hâline gelecek olan bu bölgemizde 
birçok önemli proje hayata geçiyor. 
Bu bölgelerin önemi her geçen gün 
artmaktadır. Kimya OSB, Ceyhan 
Petrokimya Endüstri Bölgesi, Ceyhan 

OSB, Adana Yumurtalık Serbest Bölgesi, 
SASA Özel Endüstri Bölgesi, EMBA 
Elektrik Özel Endüstri Bölgesi gibi 
birçok önemli yatırım sahası burada yer 
almaktadır. Ayrıca Adana'mızı dünya 
ticaretinde ve uluslararası ulaştırma 
koridorlarında öne çıkaracak olan 
Adana Ana Konteyner Limanı yatırımı 
da burada hayata geçirilecektir.” dedi. 
Karataş Tarıma Dayalı Su Ürünleri 
İhtisas OSB ile Karataş Tarıma Dayalı 
Sera İhtisas OSB’nin de ülkenin 
sürdürülebilir kalkınmasına büyük 
katkılar sağlayacağını anlatan Başkan 
Kıvanç,  Kozan ilçesinde faaliyette olan 
Kozan OSB’de ilave 1.000 dekarlık 
yatırım alanı açıldığını, Karaisalı 
ilçesinde Karaisalı Karma OSB’nin talep 
toplama işlemlerinin başladığını bildirdi.
TEPAV'ın araştırmalarına göre 
Adana'nın, Türkiye'de gelişim ve 
yatırım potansiyeli en yüksek ikinci il 
olarak öne çıktığı kaydeden Başkan 
Kıvanç, “Marmara’nın yükünü 
hafifletmeyi hedefleyen Adana, 
güçlü lojistik altyapısı ve verimli 
üretim potansiyeli ile Türkiye’nin yeni 

sanayi ve yatırım merkezlerinden biri 
olarak büyümeye devam ediyor. Siz 
kıymetli sanayicilerimizi bu büyüyen 
potansiyeli görmeye ve yeni yatırım 
planlarınızda Adana’yı değerlendirmeye 
davet ediyorum. İstanbul’daki sanayi 
birikiminiz ve vizyonunuz, Adana’nın 
üretim gücüyle birleştiğinde Türkiye 
için çok daha büyük başarılara imza 
atacağınızdan eminiz.” dedi. 
 
BAHÇIVAN: EĞİTİM 
POLİTİKALARIMIZI YENİDEN ELE 
ALARAK NİTELİKLİ İNSAN KAYNAĞI 
YETİŞTİRMEYE ODAKLANMALIYIZ
İSO Başkanı Erdal Bahçıvan 
ise konuşmasında 1966 yılında 
ADASO’nun kuruluşuna İSO’nun 
maddi destek sağladığını gösteren 
belgenin paylaşılmasından duyduğu 
memnuniyeti ifade ederek, bu tarihi 
bağın iki kurum arasındaki kardeşliği 
ve iş birliğini güçlendiren en önemli 
sembollerden biri olduğunu vurguladı.  
Bahçıvan, Türkiye’nin sanayileşmesinde 
Adana’nın öncü şehirlerden biri 
olduğunu, özellikle tarımdan sanayiye 
geçiş sürecinde Adana’nın katkılarının 
tarih boyunca büyük bir önem taşıdığını 
dile getirdi. İSO ve ADASO Meclisi’nin 
bir araya gelerek kardeşlik bağını 
güçlendirdiğini, gelecek için önemli bir 
adım attığını belirten Başkan Bahçıvan, 
“Sanayide bugün karşılaştığımız 
zorluklar hepimizin malumudur. 
Özellikle makroekonomik koşullar, 
zaman zaman sanayinin rekabet gücünü 
zorluyor. Ancak bu zorluklara rağmen 
asıl odaklanmamız gereken nokta, 
geleceği kaybetmemektir. Dünya çok 
hızlı bir şekilde değişiyor ve bu değişime 
ayak uydurmak, doğru stratejilerle 
ilerlemek hepimiz için bir zorunluluk 
hâline gelmiştir. Eğitim politikalarımızı 
yeniden ele alarak nitelikli insan 
kaynağı yetiştirmeye odaklanmalıyız. 
Üniversitelerimizi, sanayinin 
ihtiyaçlarına cevap verecek şekilde 
yeniden yapılandırmalı ve gençlerimizi 
iş dünyasına daha donanımlı bir şekilde 
hazırlamalıyız. Sanayi-üniversite iş 
birliğini daha güçlü bir zemine oturtarak, 
geleceğin ihtiyaçlarına uygun stratejik 
adımlar atabiliriz. Bu tür iş birlikleri 
hem Adana hem de İstanbul’un 
sanayi potansiyelini daha da yukarıya 
taşıyacaktır.” diye konuştu. 
Toplantıda Meclis üyelerinin söz 
almasıyla devam etti. Hayata 
geçirilebilecek iş birliği fırsatlar ve  
gündeme ilişkin görüşler paylaşıldı. 

ADASO Meclis Başkanı İsrafil Uçurum ve Yönetim Kurulu Başkanı Zeki Kıvanç, ADASO-İSO Ortak 
Meclis Toplantısı anısına misafir ettikleri İSO Meclis Başkanı Ender Yılmaz ile Yönetim  
Kurulu Başkanı Erdal Bahçıvan'a plaket takdim etti.

KIVANÇ: MARMARA’NIN 
YÜKÜNÜ HAFİFLETMEYİ 
HEDEFLEYEN ADANA, 
GÜÇLÜ LOJİSTİK 
ALTYAPISI VE VERİMLİ 
ÜRETİM POTANSİYELİ İLE 
BÜYÜMEYE DEVAM EDİYOR.
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GELECEĞİ DOKUYAN GENÇ 
TASARIMCILARA ÖDÜL YAĞDI
Akdeniz Tekstil ve Hammaddeleri İhracatçıları Birliği’nin (ATHİB) 13’üncüsünü  düzenlediği 
Dokuma Kumaş Tasarım Yarışması’nda genç tasarımcılar hayallerini dokuyup Türk 
kumaşının yıldızını parlattı. Dokuma kumaşın değerini ortaya koyan, tasarımcı adayları ve 
tasarımcılara özgür ve yaratıcı bir ruh kazandırmayı amaçlayan yarışmada “Tree Bark” isimli 
tasarımıyla Banu Gül Çakır birinciliği kazandı. “Harmony In Weaving” isimli temasıyla Leyla 
Kurul ikinciliğe, “Büyülü Işıklar” isimli temasıyla Polen Polat üçüncülüğe layık görüldü.

A kdeniz Tekstil ve Hammaddeleri 
İhracatçıları Birliği 
(ATHİB), inovatif ve özgün 

tasarımlar geliştirmek, uluslararası 
tekstil pazarında etkin olmak ve 
modayı belirleyen ülkeler arasında 
yer almak amacıyla 13’üncüsünü 
düzenlediği Dokuma Kumaş Tasarım 
Yarışması’nda genç tasarımcıları 
ödüllendirdi. 10 finalist arasında yapılan 
değerlendirmede “Tree Bark” isimli 
tasarımıyla Banu Gül Çakır birinciliği 
kazandı. “Harmony In Weaving” isimli 
temasıyla Leyla Kurul ikinciliğe, “Büyülü 
Işıklar” isimli temasıyla Polen Polat 
üçüncülüğe layık görüldü. 
Tekstil sektöründe faaliyet gösteren 
firmaların tasarım kapasitelerinin 
ve yarattıkları katma değerin 
artırılması amacıyla Türkiye’deki 
tüm üniversitelerin tekstil ve moda 
tasarımı öğrencilerine açık olan 
ATHİB 13. Dokuma Kumaş Tasarım 

Yarışması’nın Final Sunumu ve Ödül 
Töreni, Adana Sanayi Kampüsü’nde 
gerçekleştirildi. ATHİB Başkanı Fatih 
Doğan’ın ev sahipliğindeki etkinliğe 
Adana Vali Yardımcısı İbrahim Küçük, 
Seyhan Kaymakamı Ekrem İnci, Adana 
Alparslan Türkeş Bilim ve Teknoloji 
Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Adnan 
Sözen, ATHİB Dokuma Kumaş Tasarım 
Yarışması Yürütme Kurulu Başkanı 
ve ATHİB Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Zeki Kıvanç, Adana Sanayi 
Odası Meclis Başkanı İsrafil Uçurum, 
Adana Ticaret Borsası Başkanı Şahin 
Bilgiç, Akdeniz İhracatçı Birlikleri’ne 
bağlı Birliklerin yöneticileri,  Adana 
protokolü ile davetliler katıldı. 
 
“MODAYI BELİRLEYEN ÜLKE  
OLMAK İSTİYORUZ”
Törenin açılış konuşmasını yapan 
ATHİB Dokuma Kumaş Tasarım 
Yarışması Yürütme Kurulu Başkanı 

ve ATHİB Yönetim Kurulu Başkan 
Yardımcısı Zeki Kıvanç, fiziki yatırım 
kadar insana yapılan yatırımın da çok 
önemli olduğunu vurguladı. Tekstil 
alanında uluslararası pazarlarda etkin 
olmak istediklerini belirten Zeki Kıvanç, 
“ATHİB olarak dokuma kumaşın 
değerini ortaya koyan, tasarımcı 
adayları ile tasarımcılar için özgür ve 
yaratıcı bir ruh oluşturmayı sağlamak 
adına böyle bir yarışma düzenliyoruz. 
Modayı takip eden değil, belirleyen ülke 
olmayı hedefliyoruz. Bölgede tekstil 
sektöründe yer alan firmalarımızın 
tasarım kültürünü benimsemesini 
istiyoruz. Firmalarımızın dünya rekabet 
ortamında daha da ön sırada yer 
almasını istiyoruz. Kendi kültürümüzle 
özgün ve global değerler yaratmak 
istiyoruz. Ayrıca bölgemizde üretim 
yapan fabrikaların çoğu dokuma kumaş 
yapıyor. İşte bunları yapmak için her 
alanda yaratıcı ve yenilikçi tasarımcılara 
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ihtiyaç var. Bu tasarımcılar ortaya çıksın 
diye bu yarışmayı düzenliyoruz.” dedi. 
 
TOPLAM 675 BİN TL PARA ÖDÜLÜ  
VE EŞSİZ EĞİTİM İMKANLARI 
Kıvanç, bu yıl birinciye 300 bin TL, 
ikinciye 225 bin TL, üçüncüye 150 bin 
TL olmak üzere toplam 675 bin TL para 
ödülü verileceğini, ayrıca dereceye giren 
tasarımcılardan Ticaret Bakanlığı’nın 
uygun göreceği finalistlere, tasarım 
konusunda bir yıl yurt dışında eğitim 
imkânı sağlanacağını, yabancı dil eğitim 
bursu da verileceğini ifade etti. Kıvanç, 
finalistlerin tamamına numune dokuma 
tezgahı hediye ettiklerini de sözlerine 
ekledi. Kıvanç konuşmasının sonunda 
ATHİB 13. Dokuma Kumaş Tasarım 
Yarışması’na sponsorluk desteği 
veren Bakırlar Tekstil, Bossa, Furteks 
Dokuma, Island Denim, Kıvanç Tekstil, 
Kimteks, Kipaş Mensucat, Oğuz Tekstil, 
Palmiye Tekstil, Şirikçioğlu Mensucat, 
Alfa Tekstil, Arifoğlu İplik ve Ulusoy 
Tekstil yöneticilerine teşekkür etti.
 
“TÜRKİYE’NİN GELECEĞİNİ İNŞA 
EDECEK ÇABALARIN ÖNÜNE HİÇBİR 
ENGEL KONULMAMASI GEREKİYOR”
ATHİB Yönetim Kurulu Başkanı 
Fatih Doğan ise “itibardan tasarruf 
olmaz” vurgusu yaptı. ATHİB Yönetim 
Kurulu olarak Türkiye’nin geleceğini 
inşa edecek çabaların önüne hiçbir 
engel konulmaması gerektiği yönünde 
fikir birliğine vardıklarını belirten 
Başkan Doğan, “Bu yarışmaların, 
ülkemizin moda ve tasarım merkezi 
haline gelmesine katkı sunacak en 
iyi şekilde devam etmesi gerektiğine 
inanıyoruz. Bu amaç doğrultusunda, 
gerekirse Yönetim Kurulu olarak kendi 
imkanlarımızla süreci desteklemekten 
çekinmeyeceğimizi burada ifade etmek 
isterim. Biz ülkemizin ilerlemesi için 
elimizden gelenin en iyisini yapmaya 
devam edeceğiz.” diye konuştu. 
 
HAYALLERİNİ KUMAŞA DOKUYAN 
FİNALİSTLERİN TASARIMLARI 
TANITILDI
Tekstilin geleneksel kültür ve 
tecrübesinin, günümüz tasarım 
ihtiyaçlarıyla şekillenmesine vesile olan  
etkinliğin finalinde yarışmaya hak 
kazanan Mimar Sinan Güzel Sanatlar 
Üniversitesi’nden Ayşe Sıla Kiraz’ın 
“Perla”, Marmara Üniversitesi’nden 
Banu Gül Çakır’ın “Tree Bark”, 
Atılım Üniversitesi’nden Betül 
Akcan’ın “Tokyo Lights”, Süleyman 

Demirel Üniversitesi’nden Eyüp 
Kocabaş’ın “Eternal Light”, Marmara 
Üniversitesi’nden İpek Karaduman’ın 
“Yabanı Çiçekler”, Ankara Hacı Bayram 
Veli Üniversitesi’nden Leyla Kurul’un 
“Harmony In Weaving”, Marmara 
Üniversitesi’nden Münire Sena Atak’ın 
“Yansıma”, Çukurova Üniversitesi’nden 
Polen Polat’ın “Büyülü Işıklar”, Mimar 
Sinan Güzel Sanatlar Üniversitesi’nden 
Sinem Kalfa’nın  “Rust Effect” ve Atılım 
Üniversitesi’nden Türkan Babat’ın 
“Fossil Taşlar” isimli tasarımları tanıtıldı. 
ATHİB 9. Dokuma Kumaş Tasarım 
Yarışması’nın birincisi Mimar Sinan 
Güzel Sanatlar Üniversitesi mezunu 
Kübra Çolak da sahneye çıkarak 
tamamladığı yurt dışı eğitiminde 
elde ettiği kazanımları anlattı. ATHİB 
Başkanı Fatih Doğan, sahneye davet 
edilen finalistlere katılım belgelerini 
verirken, sponsorluk desteği sağlayan 
firmaların temsilcilerine de teşekkür 
belgelerini takdim etti. Konuşmaların 
ardından dereceye giren genç 

tasarımcılar açıklandı. “Tree Bark” isimli 
tasarımıyla Marmara Üniversitesi’nden 
Banu Gül Çakır birinciliği kazandı. 
“Harmony In Weaving” adlı 
koleksiyonuyla Ankara Hacı Bayram 
Veli Üniversitesi’nden Leyla Kurul 
ikinciliğe, “Büyülü Işıklar” isimli 
temasıyla Çukurova Üniversitesi’nden 
Polen Polat üçüncülüğe layık görüldü. 
MUDO Özel Ödülü’nü “Eternal Light” 
isimli tasarımıyla Süleyman Demirel 
Üniversitesi’nden Eyüp Kocabaş, 
Koton Özel Ödülü’nü “Perla” isimli 
tasarımıyla Mimar Sinan Güzel Sanatlar 
Üniversitesi’nden Ayşe Sıla Kiraz, LCW 
Özel Ödülü’nü “Rust Effect” isimli 
tasarımıyla Mimar Sinan Güzel Sanatlar 
Üniversitesi’nden Sinem Kalfa kazandı. 
Dereceye giren genç tasarımcıların 
ödüllerini ATHİB Başkanı Fatih Doğan 
ile birlikte Adana Vali Yardımcısı 
İbrahim Küçük, Seyhan Kaymakamı 
Ekrem İnci, Adana Alparslan Türkeş 
Bilim ve Teknoloji Üniversitesi Rektörü 
Prof. Dr. Adnan Sözen verdi.
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“RESPONSİBLE”, YEŞİL MUTABAKAT’A 
UYUMU KOLAYLAŞTIRACAK!
Adanalı sanayicilere, şirketlerin Avrupa Yeşil Mutabakatı'na uyum 
sağlaması için ihtiyaç duyacağı danışmanlık hizmetlerine erişimi 
kolaylaştırmak amacıyla Ticaret Bakanlığı tarafından yürütülen Yeşil 
Mutabakata Uyum Projesi Desteği – Responsible Programı tanıtıldı.

A dana Sanayi Odası 
(ADASO), Ticaret 
Bakanlığı, Türkiye 

İhracatçılar Meclisi (TİM) 
ile Akdeniz İhracatçı 
Birlikleri (AKİB) iş birliği 
ile düzenlenen etkinliğin 
açılışında konuşan AKİB 
Koordinatör Başkanı 
Fatih Doğan, “Yeşil 
Mutabakat, büyük fırsatlar 
barındırırken, gerekli 
adımlar atılmadığında 
pazar kaybı riskini de 
beraberinde getiriyor. 
Dolayısıyla, firmalarımızın 
sürdürülebilirlik ve dijital 
dönüşüm süreçlerine hızla 
adapte olmaları gerekiyor. 
Responsible-Sorumluluk  
Programı, ihracatçılarımızın 
sürdürülebilirlik konusunda 
nerede durduklarını ve 
nereye varmaları gerektiğini 
belirlemeleri bakımından 
büyük önem taşıyor. Bu 
süreçte başarılı olmamız 
için tüm ihracatçılarımızı 
sürdürülebilirlik ve dijital 
dönüşüm süreçlerine 
entegre etmemiz gerekiyor.” 
diye konuştu. 

SON 3 YILDA 300 BİN 
DOLAR İHRACAT 
GERÇEKLEŞTİREN 
FİRMALAR 
FAYDALANACAK 
Daha sonra kürsüye çıkan 
Ticaret Bakanlığı, İhracat 
Genel Müdürlüğü, Tekstil 
ve Konfeksiyon Ürünleri 
Dairesi Başkanı Zeynep 
Domaniç, Responsible 
Programı'na son 3 yılda 
toplam 300 bin dolar 
ihracat gerçekleştiren 
imalatçı ihracatçı şirketlerin 
başvurabileceğini söyledi. 
Domaniç, programın 
ihracat yapmak isteyen 

ve kültürü, üst yönetimin 
projeyi sahiplenme 
düzeyi, proje ekibinin 
niteliği, sürdürülebilirlik 
stratejisinin şirketin mali 
yapısına uygunluğu ile ön 
değerlendirme karnesinin 
yer aldığını anımsattı. 
Programa başvurmak 
isteyenlerin ön 
değerlendirme 
yapabilecekleri bir portalı 
da hayata geçirdiklerini 
anımsatan Domaniç, 
uyum sürecinde, şirketlerin 
sürdürülebilirlik ve 
dijitalleşme temelinde 
vizyon, çevre, sosyal ve 
yönetişim alanlarındaki 
olgunluk seviyesini 
değerlendirdiklerini ve 
firmaların mevcut durum 
analizi, sürdürülebilirlik 
yol haritası, teknik finansal 
fizibilite, izleme-doğrulama, 
sürdürülebilirlik ve 
bilişim danışmanlığı için 
desteklendiğini belirtti.  
Toplantıda TİM 
Strateji ve İnovasyon 
Müdürlüğü Uzmanı Çağrı 
Köse, GREENTİM ve 
Sürdürülebilirlik Odaklı 
Mentörlük Programlarını 
anlatırken, Kamu Gözetimi, 
Muhasebe ve Denetim 
Standartları Kurumu 
Uzman Yardımcısı Esra 
Kadriye Arıkan kurumsal 
sürdürülebilirlik raporlaması 
hakkında bilgi verdi.

firmaların Avrupa pazarına 
uyum sağlamasına destek 
olmayı amaçladığını, 
başvuru için Hazine 
ve Maliye Bakanlığını 
muhatap taahhütnamesi, 
beyanname, kullanıcı 
taahhütnamesi, performans 
ve güvenlik formu, 
güncel sürdürülebilirlik 
raporu, Responsible ön 
değerlendirme karnesi 
ile kapasite raporunun 
gerektiğini bildirdi. 
Domaniç, değerlendirme 
kriterleri arasında şirketin 
sürdürülebilirlik vizyonu ve 
stratejisi, ihracat vizyonu 

AKİB Koordinatör Başkanı 
Fatih Doğan

Tekstil ve Konfeksiyon Ürünleri 
Dairesi Başkanı Zeynep Domaniç
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Türkiye’nin en büyük havacılık, uzay ve teknoloji festivali TEKNOFEST, 
bu yıl Akdeniz’in kalbinde, Adana’da millî teknolojilerle büyük gurur 
yaşattı. 1,1 milyon kişinin ziyaret ettiği festivalde yerli ve millî üretim 

hava araçlarından Türk Yıldızları, SoloTürk, Akıncı, Anka, Bayraktar TB3, 
TB2, Hürkuş, Jandarma Çelik Kanatlar, Paramotor ve Atak Helikopteri, 

Adana semalarında nefes kesen gösteriler yaptı.

TEKNOFEST,  
MİLLÎ GURUR YAŞATTI

destek, 31 milyon TL ödül imkânı 
sunuldu. Şakirpaşa Havalimanı’nda 
toplam 270 bin metrekare alan üzerinde 
gerçekleştirilen festivalde, TEKNOFEST 
Şampiyonlar Ligi, Proje Sergi Alanı, 
Nükleer Enerji Teknolojileri Tasarım 
Yarışması, E-Ticaret Hackathonu, 
Drone Şampiyonası, World Drone Cup 
yarışmaları ile beraber Uluslararası 
Buluş Fuarı (ISIF) yer aldı. Yerli ve 
millî teknoloji geliştirme yolculuğunda 
yarışmalarda dereceye giren takımlar 
ödüllendirildi. 

ADANA SEMALARI NEFES KESEN 
GÖSTERİLERE SAHNE OLDU
Yerli ve millî üretim hava araçlarından 
Türk Yıldızları, Solo Türk, Akıncı, 
Anka, Bayraktar TB3, TB2, Hürkuş, 
Jandarma Çelik Kanatlar, Paramotor 
ve Atak Helikopteri Adana semalarında 

T ürkiye'nin en büyük havacılık, 
uzay ve teknoloji festivali 
TEKNOFEST, teknoloji 

ve yenilik tutkunlarını Adana’da 
buluşturdu. 2-6 Ekim tarihleri arasında 
gerçekleştirilen festivalde insansız hava 
araçlarından yapay zekaya, otonom 
sistemlerden uzay teknolojilerine kadar 
birçok alanda sergilenen projeler, 
katılımcılardan büyük ilgi gördü. 
TEKNOFEST, 7’nci yılında yine 
teknolojiye olan ilgiyi artırmanın yanı 
sıra Türkiye'nin millî teknoloji hamlesine 
yeni bir ivme kazandırdı. 
Yaklaşık 1 milyon 100 bin kişinin 
ziyaret ettiği TEKNOFEST Akdeniz 
kapsamında düzenlenen 50 yarışmaya 
790 binden fazla takım, 1 milyon 650 
binden fazla yarışmacı başvurusu 
alınırken; gençlerin projelerini hayata 
geçirebilmeleri için 50 milyon TL maddi 

nefes kesen gösteriler  yaptı. Teknoloji 
yarışmaları, fuar etkinlik alanları ile 
beraber Bilim Merkezleri ve Bilim 
Pavilyonu’nda bulunan 6-14 yaş 
grubuna yönelik atölye çalışmaları, 
Hava ve Kara Araçları Sergisi, Hareketli 
Kara Araçları Parkuru, Planetaryum, 
Köklerden Geleceğe: TEKNOFEST 
Dijital Evren, Zaferin İzinde: Çanakkale 
Dijital Deneyim Alanı, TEKNOFEST 
Zaman Tüneli, Sanal Gerçeklik 
Tüneli, Güneş Gözlem Etkinliği, Uzay 
Temalı Şişme Oyun Parkı, Simülasyon 
Deneyim Alanları, Öğrencilerle İlk 
Uçuş Etkinliği, Pedallı Uçuş Etkinliği, 
Sahne Senin Çocuk Etkinliği, Keşif 
Kampüsü Mezuniyet Töreni, ana 
sahne ve TEKNOFEST Çocuk Sahnesi 
gösterileri, TEKNOFEST Keşif Oyunu 
ve daha birçok aktivite ile dolu dolu bir 
festival yaşandı. 
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ADASO Başkanı Zeki Kıvaç, "Bu önemli organizasyonda bulunmak, gençlerimizin geleceğe dair 
heyecanını paylaşmak bizler için büyük bir gurur kaynağı oldu." dedi.

Akıncı’yla, Aksungur’la, Kızılelma'yla, 
Atak'la, Hürkuş'la, Hürjet'le, Gökbey'le, 
Kaan'la, Anadolu'yla, Altay'la ve 
ülkemizin caydırıcılığını artıran daha 
nice savunma kabiliyetlerimizle iftihar 
etmenin sebebi işte budur." diye konuştu. 
 
“UFKU AÇIK, HAYAL KURAN, 
ARAŞTIRAN, GELİŞTİREN, 
SORGULAYAN, ÜRETEN BİR 
GENÇLİK GELİYOR”
Sanayi ve Teknoloji Bakanı Mehmet 
Fatih Kacır ise gençlerin geliştirdiği 
teknolojilerle sadece milletin istiklali 
için değil, insanlığın istikbali için de 
sorumluluk taşıdıklarını vurguladı. 
Bir toplumsal seferberliğe dönüşen 
Millî Teknoloji Hamlesi ile savunma 
sanayisinde ve sivil teknoloji alanlarında 
beşeri sermayenin muazzam bir 
hızla yükseldiğini vurgulayan 
Kacır, şunları kaydetti: "Ufku açık, 
hayal kuran, araştıran, geliştiren, 
sorgulayan, üreten bir gençlik geliyor. 
Bizler TEKNOFEST'lerle, Deneyap 
Teknoloji Atölyeleri'yle, bilim 
merkezlerimizle, bilim şenliklerimizle, 
Sektör Kampüste Programı'yla, 

ADASO YÖNETİCİLERİ, 
TEKNOFEST HEYECANINA 
ORTAK OLDU
Adana Sanayi Odası (ADASO) 
Yönetim Kurulu Başkanı Zeki Kıvanç 
ve ADASO Meclis Başkanı İsrafil 
Uçurum, havacılık, uzay ve teknolojiye 
dair Türkiye’nin en büyük etkinliğine 
ev sahipliği yapan hemşehrilerinin 
heyecanını paylaştı. ADASO Genel 
Sekreteri Veli Oğuz da festival 
yerleşkesindeki stantta kurumun 
yürüttüğü yenilikçilik faaliyetleri 
hakkında ziyaretçileri bilgilendirdi. 
 
“TEKNOFEST, BİR TEKNOLOJİ 
DEVRİMİDİR”
Türkiye Teknoloji Takımı Vakfı 
(T3 Vakfı) ile Sanayi ve Teknoloji 
Bakanlığının ana yürütücülüğünde, 128 
kurumun katılımıyla gerçekleştirilen 
TEKNOFEST’in üçüncü gününe katılan 
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan, 
dereceye girenlere ödüllerini takdim etti. 
Gençlerin Türkiye’nin umudu olduğunu 
belirten Cumhurbaşkanı Erdoğan, 
“TEKNOFEST dışa bağımlılığın, 
montajcılığın, başkalarına muhtaç 
yaşamanın ülkemizin kaderi olmadığını 
bizlere çok net bir biçimde gösteriyor. 
TEKNOFEST, bir gençlik destanıdır, bir 
teknoloji devrimidir. Bereketli Anadolu 
topraklarında filizlenen idealist gençlerin 
güçlü sesidir.” dedi.
Teknolojinin sadece kalkınma ve refah 
değil bağımsızlık, güvenlik ve egemenlik 
manasına da geldiğini defalarca tecrübe 
ettiklerini söyleyen Cumhurbaşkanı 
Erdoğan, “Bayraktar'la, ANKA’yla, 

Millî Teknoloji Akademimizle her 
daim gençlerimizin yanında olmaya 
devam edeceğiz. Önümüzdeki 
dönemde üniversitelerimizin 
kampüslerinde, yurdumuzun dört bir 
yanında kuracağımız Millî Teknoloji 
Atölyeleri'yle binlerce gencimizin 
hayallerini, fikirlerini ve projelerini 
hayata geçirmelerine imkan 
tanıyacağız."
 
“TEKNOFEST, BİR DÖNÜŞÜM VE 
UMUT HAREKETİDİR”
TEKNOFEST Yönetim Kurulu 
ve Türkiye Teknoloji Takımı (T3) 
Vakfı Mütevelli Heyeti Başkanı 
Selçuk Bayraktar ise konuşmasında 
TEKNOFEST'in sadece festival değil, 
aynı zamanda çocukların geleceğine 
şekil veren, daha güvenli, huzurlu ve 
müreffeh bir dünyayı amaçlayan bir 
gençlik hareketi olduğuna dikkati 
çekti. Bayraktar, "TEKNOFEST, bir 
dönüşüm ve umut hareketidir. Karanlığa 
karşı sesini yükselten, adaletsizliklere 
karşı duran, teknolojiyi insanlığın 
yararına kullanacak olan bizleriz. 
Bize layık görülen makus talihin, 
kaderimiz olmadığını dünyaya sizler 
göstereceksiniz." diye konuştu. 



TÜRK SANAYİSİNDE YEŞİL 
DÖNÜŞÜMÜN ANAHTARI: 

Adana Sanayi Odası (ADASO), sanayi tesislerinin karbon ayak izini 
ölçerek çevresel sürdürülebilirliği desteklemek amacıyla ECO2DENGE 

adlı bir yazılım platformu geliştirdi. Bu platform, sanayi tesislerine 
uluslararası standartlara uygun şekilde sera gazı emisyonlarını 

hesaplayıp raporlama imkanı sunarak yeşil dönüşüm sürecinde çevre 
dostu üretim modellerinin geliştirilmesine rehberlik edecek.

ECO2DENGE

 KAPAK KONUSU 
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tesislerinin çevresel performansını 
iyileştirmek amacıyla geliştirildiğini 
ifade eden Başkan Kıvanç, “Yazılım, 
karbon ayak izi hesaplamada doğruluk 
ve güvenilirlik sunarken, aynı zamanda 
Türk Standartları Enstitüsü (TSE) 
tarafından onaylandı.” diye konuştu. 
 
“SANAYİ TESİSLERİ KENDİ 
BÜNYELERİNDE KARBON AYAK İZİNİ 
HESAPLAYABİLECEK”
ECO2DENGE platformunun, TS 
EN ISO 14064-1:2019 sera gazı 
salımlarının ve uzaklaştırmalarının 
kuruluş seviyesinde hesaplanmasına 
ve raporlanmasına dair kılavuz ve 
özellikler standardına uygun şekilde 

geliştirildiği bilgisini veren Başkan 
Kıvanç, “Bu yazılım, sanayi tesislerine 
karbon ayak izlerini kendi bünyelerinde 
hesaplayabilme ve raporlama imkanı 
tanıyarak sürdürülebilirlik hedeflerine 
ulaşmalarında önemli bir araç olacak. 
Çünkü, sanayi tesislerimizin çevresel 
sorumluluklarını yerine getirirken 
standartlara uygun hareket etmesi 
büyük önem taşıyor.” dedi. 
ADASO olarak sanayi tesislerinin sera 
gazı emisyonlarını etkin bir şekilde 
izleyerek bu alanda önemli adımlar 
atmayı da hedeflediklerini dile getiren 
Başkan Kıvanç, şunları söyledi: 
“ECO2DENGE ile çevreye duyarlı, 
sürdürülebilir bir üretim modelini teşvik 
ediyoruz. Firmalarımıza bu konuda 
rehberlik ederek onların yeşil dönüşüm 
sürecinde uluslararası rekabette 
avantaj sağlamalarını amaçlıyoruz. 
Bu platform, sadece sanayi tesislerinin 
çevresel performansını iyileştirmekle 
kalmayıp, aynı zamanda Türkiye’nin 
yeşil dönüşüm hedeflerine ulaşmasında 
da kritik bir rol oynayacak.” 
 
“DOĞRULANMIŞ RAPORLARLA 
SÜRDÜRÜLEBİLİRLİK 
ÇALIŞMALARINI SOMUT 
SONUÇLARLA DESTEKLİYOR”
ECO2DENGE yazılımının doğrulanmış 
hesaplama ve raporlama süreçleri 
sunma özelliğine de sahip olduğuna 
dikkati çeken Başkan Kıvanç, “Yazılım, 
sanayi tesislerinin karbon ayak izini 
TS EN ISO 14064-1:2019 standardına 

A dana Sanayi Odası 
(ADASO), sanayide çevresel 
sürdürülebilirliği desteklemek 

ve sanayi tesislerinin karbon ayak izini 
doğru ve etkin bir şekilde ölçmesini 
sağlamak amacıyla ECO2DENGE adlı 
yenilikçi bir yazılım platformunu hayata 
geçirdi. Bu yazılım, Türkiye’de sanayi 
sektöründe sera gazı emisyonlarının 
en güncel yöntemlerle hesaplanmasına 
olanak tanıyan ilk yazılım 
platformlarından biri olma özelliği taşıdı.  
ADASO Yönetim Kurulu Başkanı Zeki 
Kıvanç, karbon ayak izini doğru ve etkin 
bir şekilde ölçerek çevre dostu üretim 
modellerinin geliştirilmesini sağlayacak 
bu önemli girişimin sadece Adana’daki 
sanayi tesislerine değil, Türkiye 
genelindeki tüm sanayicilere rehberlik 
edecek bir platform olduğunu vurguladı.
 
“SANAYİDE YEŞİL DÖNÜŞÜMDE 
LİDERLİK EDECEĞİZ”
Başkan Zeki Kıvanç, ECO2DENGE 
platformunun tanıtımı için yaptığı 
açıklamada, bu yazılımın sanayide 
yeşil dönüşüm sürecinde büyük bir 
öneme sahip olduğunu belirtti. Çevreye 
duyarlı üretim yapmanın sanayiciler için 
artık bir tercih değil, zorunluluk hâline 
geldiğini kaydeden Başkan Kıvanç, 
“ECO2DENGE ismini verdiğimiz bu 
sistemle firmalar karbon ayak izlerini 
kendileri hesaplayarak raporlayabilir ve 
sürdürülebilirlik yolundaki gereklilikleri 
kolaylıkla yerine getirebilirler. Bu 
platform, sanayicilerimize küresel 
standartlara uygun bir rehberlik sunacak 
ve karbon salımlarını azaltma yolunda 
sanayimizin yanında olacaktır.” dedi. 
ECO2DENGE’nin Adana’da sanayi 

ADASO Başkanı Zeki Kıvanç, ECO2DENGE platformunun sadece sanayi tesislerinin çevresel 
performansını iyileştirmekle kalmayıp, aynı zamanda Türkiye’nin yeşil dönüşüm hedeflerine 
ulaşmasında da kritik bir rol oynayacağını belirtti.
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uygun bir şekilde hesaplayarak 
belirsizlik analizi, önem değerlendirme 
ve raporlama süreçlerinde güvenilir 
sonuçlar üretiyor. Bu sayede sanayi 
tesisleri, Türk Standartları Enstitüsü 
(TSE) tarafından geçerli kılınan raporlar 
sunarak sürdürülebilirlik çalışmalarını 
somut sonuçlarla destekleyebiliyor. 
Sanayi tesislerimizin
sera gazı emisyonlarını ölçmeleri ve
bu ölçümleri TSE tarafından geçerli 
kılınan raporlarla desteklemeleri,
firmaların küresel rekabette öne
çıkmaları açısından büyük önem taşıyor.
ECO2DENGE yazılımı, sanayicilerimize 
bu alanda ihtiyaç duydukları her türlü 
teknik desteği sağlayarak onları yeşil 
dönüşüm sürecinde bir adım öne 
taşıyor.” ifadelerini kullandı.

Kıvanç, tüm sanayicilere bu platformu 
kullanarak çevresel sürdürülebilirlik 
adımlarını hızlandırmaları çağrısında 
bulundu. Başkan Kıvanç, “Sanayi 
tesislerimiz bu yazılım sayesinde karbon 
ayak izlerini ölçerek daha çevre dostu 
bir üretim modeli benimseyebilecekler. 
Adana Sanayi Odası olarak, sanayimizin 
çevresel sorumluluklarını yerine 
getirmesine destek vermekten gurur 
duyuyoruz” diye ekledi. 
 
“PLATFORM, YEREL YÖNETİMLERLE 
İŞ BİRLİĞİNE AÇIK”
ECO2DENGE platformunun, aynı 
zamanda yerel yönetimlerle iş birliği 
yaparak, sanayi tesislerinin çevre dostu 
uygulamaları yaygınlaştırmalarına 
destek olacağını bildiren Başkan 
Kıvanç, “Yeşil dönüşüm, yalnızca 
firmalarımızın değil, yerel yönetimlerin 
ve tüm toplumsal paydaşların katılımını 
gerektiren bir süreç. Bu bağlamda 
ECO2DENGE, bölgesel sürdürülebilirlik 
hedeflerine ulaşmamızda da önemli bir 
araç olacak” dedi.
ECO2DENGE'nin yerel düzeyde 
Adana sanayisine sağladığı katkıların 
yanı sıra, küresel düzeyde de 
Türkiye’nin çevresel sorumluluklarını 
yerine getirmesine yardımcı olacak 
bir platform olduğunu vurgulayan 
Başkan Kıvanç, şöyle konuştu: “Bu 
yazılım, Türkiye’nin uluslararası iklim 
hedeflerine ulaşmasında önemli bir 
rol oynayacak. Sanayi tesislerinin sera 
gazı emisyonlarını doğru ve güvenilir 
bir şekilde hesaplayarak, raporları ile 
firmalarımızın çevre politikalarına 

“SANAYİ TESİSLERİMİZ ÇEVRE 
DOSTU BİR ÜRETİM MODELİ 
BENİMSEYEBİLECEKLER”
Adana’da sanayi tesislerinin çevresel 
sorumluluklarını yerine getirmeleri 
konusunda her zaman destek 
olacaklarının altını çizen Başkan 
Kıvanç, ECO2DENGE’nin bu yolda 
önemli bir araç olacağını belirtti. 
Başkan Kıvanç, “Bölgemizdeki sanayi 
tesislerinin sürdürülebilirlik hedeflerine 
ulaşmalarında ECO2DENGE büyük 
bir katkı sağlayacak. Bu platform, 
daha temiz ve sürdürülebilir bir üretim 
yapısının temelini atmamıza yardımcı 
olacak.” diye konuştu. 
ECO2DENGE platformuna www.
eco2denge.com adresinden 
erişilebileceğini belirten Başkan 
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önemli rol oynadığını belirten Başkan 
Kıvanç, şu bilgileri paylaştı: "Yıllık 
235 milyon TL'lik iyileştirme tutarını 
firmalarımızda tespit ettik. Bu, firma 
başına yaklaşık 2,6 milyon TL’ye 
denk geliyor. Hat verimliliklerinde 
yüzde 33’e varan artışlar sağladık, tip 
değişim sürelerinde yüzde 69’a varan 
azalmalar elde ettik ve malzeme arama 
israflarında yüzde 38’e varan iyileşmeler 
gerçekleştirdik."
Çukurova Enerji Verimliliği Merkezi’nin 
bölge sanayisine enerji tasarrufu 
alanında büyük katkılar sunduğunu 
kaydeden Başkan Kıvanç, “Sadece 10 
firmada 67 milyon TL’nin üzerinde enerji 
tasarrufu tespit ettik. Bu, sürdürülebilir 
üretim için büyük bir adımdır.” dedi.
Adana Sanayi Kampüsü’nün sanayiye 
katkılarının sadece verimlilik ve enerji 
tasarrufu ile sınırlı kalmadığını, mesleki 
eğitim ve sürdürülebilirlik alanında 
da önemli çalışmalar yürüttüklerini 

uyum sağlamasını da kolaylaştıracak. 
Adana Sanayi Odası olarak sadece 
bugünü değil, geleceği de düşünerek 
hareket ediyoruz. Bu anlayışla hayata 
geçirdiğimiz ECO2DENGE, çevresel 
sürdürülebilirlik adına attığımız büyük 
bir adımdır ve bu platformla birlikte 
sanayicilerimizin daha temiz bir 
geleceğe ulaşmalarına önemli ölçülede 
yardımcı olacağız.” 
 
“SANAYİ KAMPÜSÜMÜZ İLE ÇEVRECİ 
VE VERİMLİ ÜRETİM MODELİ İÇİN 
SANAYİCİLERİMİZE GEREKEN 
DESTEĞİ SAĞLAMAYA HAZIRIZ”
Firmalar için karbon ayak izi 
emisyonlarını hesaplamanın bir 
başlangıç noktası olacağını kaydeden 
Başkan Kıvanç, sözlerini şöyle sürdürdü: 
“Asıl önemli olan, firmalarımızın 
emisyon ölçümlerini azaltmaya yönelik 
adımlar atmaktır. Karbon ayak izini 
hesapladıktan sonra, emisyonları 
azaltıcı çözümler geliştiren birimlerden 
profesyonel destek alınmalıdır. Bu 
konuda Adana Sanayi Odası olarak 
bölgemize büyük bir hizmet kazandırdık. 
Metal Sanayi Sitesi girişinde bulunan 
Adana Sanayi Kampüsü’müzde uzman 
birimlerimizle daha çevreci ve verimli 
üretim modeli için gereken desteği 
sağlamaya hazırız.”
Adana Sanayi Kampüsü bünyesinde 
sanayinin farklı alanlardaki ihtiyaçlarını 
karşılayacak merkezlerin faaliyet 
göstermeye başladığına vurgu yapan 
Başkan Kıvanç, “Kampüsümüzde 
Yetkinlik ve Dijital Dönüşüm 
Merkezi, Enerji Verimliliği Merkezi, 
Sürdürülebilirlik Merkezi, Proje 
Geliştirme ve Dış Ticaret Merkezi, 
Mesleki Eğitim ve Bilgilendirme 
Merkezi, Su Verimliliği Merkezi 
ve Yenilik Merkezi hizmet veriyor. 
Firmalarımızla yalın yönetim, enerji 
yönetimi, karbon ayak izi hesaplaması, 
su ve atık su yönetimi, atık yönetimi ve 
mesleki yeterlilik belgesi hizmetlerimizle 
entegre oluyoruz. İhtiyaçlara göre 
merkezlerimizin faaliyetlerini 
çeşitlendirip kapasitesini artırmayı 
sürdüreceğiz" ifadelerini kullandı.
 
“ADANA MODEL FABRİKA 
VERİMLİLİK İYİLEŞTİRMELERİNDE 
ÖNEMLİ ROL OYNUYOR”
Başkan Kıvanç, Adana Sanayi 
Kampüsü’nde yer alan Model 
Fabrika'nın sanayicilere sağladığı 
somut katkılara da dikkat çekti. Model 
Fabrika’nın verimlilik iyileştirmelerinde 

ifade eden Başkan Kıvanç, “Mesleki 
Gelişim ve Belgelendirme Merkezi’miz 
tarafından 300 kişiye MYK Mesleki 
Yeterlilik Belgesi verdik. Ayrıca, 
Sürdürülebilirlik Merkezimiz tarafından 
50 firmaya yeşil yol haritası hazırladık 
ve toplamda 1.143 laboratuvar analiz 
gerçekleştirdik.” diye konuştu. 
 
ECO2DENGE’YE NASIL ÜYE OLUNUR?
ECO2DENGE platformuna üyelik 
işlemi oldukça basit ve hızlı bir süreçle 
gerçekleştirilebiliyor. Sanayi tesislerinin 
karbon ayak izi hesaplamalarını yapmak 
için, ilk adımda www.eco2denge.com 
adresine girmeniz gerekiyor. Platformun 
ana sayfasında yer alan "Üye Ol" 
butonuna tıklayarak yönlendirmelerle 
kullanıcı kaydınızı oluşturabilirsiniz. 
Üyelik işlemi sırasında işletmenize ait 
bilgileri girip, gerekli belgeleri platforma 
yükleyerek hesap doğrulama işlemini 
tamamlamanız gerekiyor.

Adana Sanayi Kampüsü'nde, Yetkinlik ve Dijital Dönüşüm Merkezi, Enerji Verimliliği Merkezi, 
Sürdürülebilirlik Merkezi, Proje Geliştirme ve Dış Ticaret Merkezi, Mesleki Eğitim ve Bilgilendirme 
Merkezi, Su Verimliliği Merkezi ve Yenilik Merkezi gibi yeni nesil hizmetler veriliyor.
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LEZZET FESTİVALİ 
3,7 MİLYAR TL'LİK 
EKONOMİ YARATTI
8. Uluslararası Adana Lezzet Festivali, 800 bini aşkın 
ziyaretçiyi ağırlayarak 3,7 milyar TL’lik ekonomik katkı 
sağladı ve Adana’nın gastronomi turizmindeki önemini 
pekiştirdi. “Kökleriyle Adana” temasıyla düzenlenen 
festival, sürdürülebilir gastronomiyi vurgularken yerel 
mutfak kültürünü ulusal ve uluslararası alanda tanıttı.

“HEM EKONOMİK ANLAMDA HEM 
DE TANITIM ANLAMINDA BÜYÜK 
KATKILAR SAĞLADI”
Adana Merkez Park’ta gerçekleştirilen 
8. Uluslararası Adana Lezzet 
Festivali’nden geriye tadı damaklarda 
kalan lezzetler ve geçirilen hoşça 
vakitler kalırken Adana Valisi Yavuz 
Selim Köşger, gördükleri ilgiden oldukça 
memnun kaldıklarını söyledi. 
Festivalin kente hem ekonomik 
anlamda hem de tanıtım anlamında 
büyük katkılar sağladığını aktaran Vali 
Köşger, “Festival boyunca Adana’mızda 
otellerdeki 13 bin yatak kapasitesinin 
tamamı doldu. Festivalimizin Tarsus 
ve Mersin gibi çevre il ve ilçelerdeki 
otellerin doluluk oranına da etkisi çok 
yüksek. Sadece bu verilere bakarak 
bile festivalin ne kadar ilgi gördüğünü 
anlamak mümkün.” dedi.

A dana’da 17-20 Ekim 2024 
tarihlerinde “Kökleriyle Adana” 
sloganıyla düzenlenen 8. 

Uluslararası Adana Lezzet Festivali, 
800 bini aşkın kişiyi Çukurova’nın 
başkentinde eşsiz lezzetlerle buluşturdu. 
Kentteki otellerde 13 bin yatak 
kapasitesinin tamamını dolduran Adana 
Lezzet Festivali, dört gün boyunca 
toplam 3,7 milyar TL’lik  ekonomik 
değer yarattı. Türkiye Cumhuriyeti 
Kültür ve Turizm Bakanlığı’nın 
himayelerinde, Adana Valiliği’nin ev 
sahipliğindeki festivalde Tarım Zirvesi, 
Adana mutfağı ve sokak lezzetlerinin 
tanıtılmasının yanı sıra şef sunumları, 
söyleşiler, yemek yarışmaları, Michelin 
yıldızlı şeflerin Adana lezzetlerini 
yorumladığı etkinlikler, tadım 
etkinlikleri ile ödüllü festival koşusu 
katılımcılara unutulmaz anlar yaşattı. 

“FESTİVAL ALANINI 800 BİNİN 
ÜZERİNDE KİŞİ ZİYARET ETTİ”
 Adana’nın artık gastronomi turizminin 
önemli bir parçası olduğunu aktaran 
Vali Köşger, “Festivali 800 binin 
üzerinde kişi ziyaret etti. Bu yılki 
festival; kadim kentimizin zengin mutfak 
kültürünü, tarihi ve turistik değerlerini 
tanıtmakla kalmayıp aynı zamanda 
Adana ekonomisine büyük katkı sağladı. 
Öyle ki hem Adanalı hemşehrilerimiz 
hem de ülkemizin çeşitli yerlerinden 
ve yurt dışından gelen misafirlerimizin 
yaptığı harcamalarla birlikte toplam 3,7 
milyar TL’lik bir ekonomik değerden 
bahsedebiliriz. Bunun dışında sosyal 
medya, yazılı ve görsel basında çıkan 
haber eş değerlerinin çok yüksek 
olduğunu değerlendiriyoruz. Bu tanıtım 
çalışmaları da önümüzdeki dönemlerde 
Adana turizmine büyük katkı 
sağlayacaktır. Biraz önce de değindiğim 
gibi şehrimiz yemek kültürüyle 
gastronomi turizminde önemli bir marka 
değeri. Adana, Hatay, Gaziantep eksenli 
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Kahramanmaraş, Nevşehir, Mersin 
ve Şanlıurfa’nın da eklenebileceği 
bir destinasyon oluşturmayı 
hedefliyoruz. Bu hususta bölge belediye 
başkanlarımızın da destekleri büyük. 
Ben onlara da verdikleri bu destek için 
teşekkür ediyorum.” diye konuştu.
Kadim bir dokuya, köklü yeme-içme 
kültürüne sahip olan bu güzel kentin 
hem ulusal hem de uluslararası 
arenada daha fazla tanınması için 

Kompleksi’ndeki tanıtımlarına katılan 
Adana Sanayi Odası (ADASO) Yönetim 
Kurulu Başkanı Zeki Kıvanç ise 
Uluslararası Adana Lezzet Festivali’nin 
kentin gastronomi mirasını geleceğe 
taşıyan en önemli etkinliklerden biri 
olduğuna vurgu yaptı.
Başkan Kıvanç, “Adana mutfağı, 
sadece damakları değil gönülleri de 
fetheden lezzetleriyle, şehrimizi bir 
marka hâline getirmeye devam ediyor. 
Yerel mutfak değerlerimizi, yetenekli 
şeflerimizi ve üreticilerimizi uluslararası 
arenada tanıtmak amacıyla düzenlenen 
bu festival, gastronomi turizminin 
gelişimine de büyük katkı sağlıyor.” 
değerlendirmesini yaptı. 
Festivalin “Kökleriyle Adana” konsepti 
ile bu yıl "Sürdürülebilir Festival, 
Sürdürülebilir Gastronomi" temasıyla, 
sadece lezzetleri değil çevre dostu 
bir yaklaşımı da ön plana çıkardığını 
belirten Kıvanç, “Adana mutfağının bu 
zenginliği, sadece bugünün değil, yarının 
da mirasıdır. Festivalimizin, bu değerleri 
koruyarak sürdürülebilir bir geleceğe 
taşımak için önemli bir adım olduğuna, 
ciddi ekonomik kazanımlar sağladığına 
inanıyoruz.” dedi.

ellerinden gelen gayreti göstermeye 
devam edeceklerini vurgulayan Vali 
Köşger, şunları söyledi: “8. Uluslararası 
Adana Lezzet Festivali’miz, hem 
Adana halkının misafirperverliği 
hem firmalarımızın özeni hem de 
festivalimize destek verenlerin emeği 
ile gönüllerde de iz bırakan bir festival 
oldu. Festival kültürünü özümsemiş 
bir şehir olarak bu etkinliğimizi de 
yüz akıyla tamamlamış olmanın haklı 
gururunu yaşıyoruz. Ben festivalimizin 
düzenlenmesinde büyük katkıları 
bulunan belediyelerimize, odalarımıza, 
meslek kuruluşlarımıza, sivil toplum 
kuruluşlarımıza, sponsorlarımıza, basın 
mensuplarımız ile influencerlerimize 
ve en önemlisi festivali yüreği ile 
sahiplenen Adanalı hemşehrilerimize 
şükranlarımı sunuyorum. İnanıyorum 
ki bu festival, bir Adana markası olarak 
çok daha uzun yıllarca lezzet serüvenini 
emin adımlarla sürdürecek.”
 
KIVANÇ: ADANA LEZZET FESTİVALİ, 
KENTİN GASTRONOMİ MİRASINI 
GELECEĞE TAŞIYOR
Festivalin İstanbul’daki lansman 
toplantısı ile Adana Müze 
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YEŞİL VE DİJİTAL DÖNÜŞÜM  
İÇİN KRİTİK DESTEKLER TANITILDI
Adana Sanayi Odası ev sahipliğinde düzenlenen toplantıda, 
sanayide yeşil ve dijital dönüşüm süreçlerine yönelik 
destek programları tanıtıldı ve bu dönüşümlerin küresel 
rekabet gücü açısından önemi vurgulandı. Programların, 
işletmelerin sürdürülebilir üretim ve dijitalleşme süreçlerine 
uyum sağlamaları için rehberlik ettiği belirtildi.

A dana Sanayi Odası (ADASO) ev 
sahipliğinde Sanayi ve Teknoloji 
Bakanlığı Stratejik Araştırmalar 

ve Verimlilik Genel Müdürlüğü, 
KOSGEB ve TÜBİTAK-TEYDEB iş 
birliğinde Sanayide Yeşil ve Dijital 
Dönüşüm Destek Programları Tanıtım 
Toplantısı gerçekleştirildi. Toplantıya 
sanayiciler ve iş dünyasından geniş bir 
katılım sağlanırken yeşil dönüşüm ve 
dijitalleşme süreçlerine yönelik kritik 
destek programları tanıtıldı.
 
YEŞİL VE DİJİTAL DÖNÜŞÜMÜN 
ÖNEMİ VURGULANDI
Toplantının açılış konuşmasını ADASO 
Yönetim Kurulu Başkanı Zeki Kıvanç 
gerçekleştirdi. Başkan Kıvanç, sanayide 
yeşil ve dijital dönüşümün artık bir 
zorunluluk hâline geldiğini belirtti. 
Avrupa Birliği'nin Sınırda Karbon 

Düzenleme Mekanizması’na dikkat 
çeken Başkan Kıvanç, ihracatın büyük 
bir kısmının Avrupa'ya yapıldığını 
vurgulayarak, firmaların bu dönüşüme 

uyum sağlamasının küresel rekabet 
gücü açısından kritik olduğunu ifade 
etti. Başkan Kıvanç, “Bu programlar, 
sanayimizin rekabet gücünü 
artırırken çevreye duyarlı üretim ve 
sürdürülebilir kalkınma hedeflerimize 
de hizmet ediyor. Özellikle Avrupa 
Birliği’nin Sınırda Karbon Düzenleme 
Mekanizması, Türk sanayisi için önemli 
bir dönüm noktasını işaret ediyor. 
İhracatımızın yarısından fazlasının 
Avrupa’ya yapıldığı düşünüldüğünde, 
bu süreç sadece bir tercih değil, 
zorunluluk hâline geliyor. Şirketlerimizin 
bu dönüşüme ayak uydurması, küresel 
rekabet gücünü koruması açısından 
kritik öneme sahiptir. Adana Sanayi 
Odası olarak bu süreci yakından takip 
ediyor, firmalarımızı bu dönüşüme 
adapte etmeye çalışıyoruz.” dedi.
 
BAKANLIK DESTEKLERİ VE 
DÖNÜŞÜM SÜREÇLERİ ANLATILDI
Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı Stratejik 
Araştırmalar ve Verimlilik Genel 
Müdürü Abdullah Başar ise açılış 
konuşmasında sanayide yeşil ve dijital 
dönüşümün yalnızca bir gereklilik 
olmadığını, aynı zamanda Türkiye'nin 
küresel rekabet avantajı kazanabilmesi 
için büyük bir fırsat sunduğunu belirtti. 
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Dijitalleşmenin artık bugünün olmazsa 
olmazı olduğunu ve bu süreçte yapay 
zekâ, büyük veri gibi teknolojilerin 
üretim süreçlerine entegrasyonunun 
önemine vurgu yapan Başar, şunları 
söyledi: “Tüm dünya ile birlikte 
sanayimizin geleceğini şekillendirecek 
iki temel dönüşüm var. Yeşil ve Dijital 
dönüşüm. Yeşil dönüşüm, sadece 
çevreye duyarlı bir üretim modeli 
değil, aynı zamanda dünyaya karşı 
sorumluluğumuzun da bir yansımasıdır. 
Karbon salımını azaltmak, kaynakları 
daha verimli kullanmak ve sürdürülebilir 
üretimi teşvik etmek, bu dönüşümün 
temel hedefleri arasında yer alıyor. 
Avrupa Birliği’nin başlattığı Sınırda 
Karbon Düzenleme Mekanizması ile 

birlikte, bu değişime uyum sağlamak 
artık sadece bir zorunluluk değil, rekabet 
avantajı elde etmek için bir fırsat hâline 
geldi. Türkiye, bu fırsatı değerlendirerek 
küresel arenada daha güçlü bir konum 
elde edebilir. Dijitalleşme ise, artık 
geleceğin değil, bugünün gerekliliğidir. 
Üretim süreçlerinde yapay zeka, 
nesnelerin interneti ve büyük veri 
gibi teknolojilerin entegrasyonu, 
verimlilik ve hızda çığır açacaktır. 
Bizler Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı 
olarak, işletmelerimizin bu dönüşüm 
süreçlerinde yalnız olmadıklarını 
göstermek için buradayız. Sunacağımız 
destek programları, firmalarımıza 
bu yeni dönemde rehber olacak ve 
onları küresel rekabetin en ön safına 
taşıyacaktır. Unutmayalım ki, yeşil ve 

dijital dönüşüme ayak uydurmak, 
sadece bugünü değil, geleceği 
kazanmanın anahtarıdır.” dedi.

 Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı 
olarak bu dönüşüm 

sürecinde işletmelere 
rehberlik edeceklerini 

ifade eden Başar, 
sunulan destek 

programlarının bu dönüşümün anahtarı 
olduğunu söyledi.
 
KOSGEB’İN KOBİ’LERE DESTEKLERİ
KOSGEB Başkan Yardımcısı Bilal 
Kendirci, KOBİ’lerin yeşil ve dijital 
dönüşüme ayak uydurmasının hayati 
önem taşıdığını ifade etti. Kendirci, 
sadece makine ekipman yenilenmesi 
değil, KOBİ’lerin tüm üretim süreçlerini 
ve iş yapış biçimlerini bu dönüşüm 
çerçevesinde yeniden yapılandırmaları 
gerektiğini belirtti. Ayrıca, Dünya 
Bankası'nın kalkınma raporlarında 
dönüşümün, orta gelir tuzağından 
çıkmak için önemli bir yol olduğuna 
da dikkat çekti. KOSGEB’in, bu 
alanda sunduğu destek programlarını 
detaylandırarak, dijitalleşmenin  
başvuru süreçlerinde nasıl kolaylık 
sağladığını anlattı.
 
TÜBİTAK-TEYDEB DESTEĞİYLE 
REKABET AVANTAJI
TÜBİTAK – TEYDEB Başkan 
Yardımcısı Alp Eren Yurtseven ise 
şirketlerin adaptasyon sürecinin 
önemine değinerek, bu süreçte 
geride kalanların rekabet avantajını 
kaybedeceğini belirtti. Yurtseven, 
“Kamu teşvikleri ve destek programları 
bu dönüşüm sürecinde şirketlerin 
en büyük yardımcısı olacak” dedi. 
Adana Sanayi Odası ile yapılan iş 
birliği çerçevesinde KOBİ’lere yol 
haritası sunduklarını ve uzman destek 
sağladıklarını vurgulayan Yurtseven, 
sanayicilerin yeşil dönüşüme adapte 
olabilmeleri için çeşitli finansman 
modelleri sunduklarını belirtti.
 
DESTEK PROGRAMLARI TANITILDI
Açılış konuşmalarının ardından 
toplantıda, "Yeşil Sanayi Destek 
Programı", "KOBİ Dijital Dönüşüm 
Destek Programı", "Yeşil Dönüşüm 
Destek Programı", "Yatırım Taahhütlü 
Avans Kredisi", "1832 Sanayide Yeşil 
Dönüşüm Çağrısı 2024-02" ve "1833 - 
SAYEM Yeşil Dönüşüm Çağrısı" gibi 
önemli destek programları tanıtıldı. 
Programlar, işletmelerin dönüşüm 
süreçlerine nasıl adapte olabilecekleri 
ve finansman olanakları hakkında 
detaylı bilgiler içerdi. Sanayi sektörünün 
geleceğe uyum sağlama yolundaki 
adımlarını hızlandırması açısından 
büyük önem taşıyan toplantı, iş 
dünyasının yoğun ilgisiyle karşılandı.
İnteraktif bölümde sanayicilerin merak 
ettikleri hususlar da cevaplandırıldı. 

ABDULLAH BAŞAR: DESTEK 
PROGRAMLARIMIZ, 
FİRMALARIMIZA YENİ 
DÖNEMDE REHBER OLACAK 
VE ONLARI KÜRESEL 
REKABETİN EN ÖN 
SAFINA TAŞIYACAKTIR.
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TAYSEB’DEKİ SANAYİCİLERE 
ADASO’NUN YENİ NESİL 
HİZMETLERİ TANITILDI
Toros Adana Yumurtalık Serbest Bölgesi'nde (TAYSEB) düzenlenen 
toplantıda, Adana Sanayi Odası’nın sanayi ve sicil işlemleri, yalın 
üretim, dijitalleşme, yeşil dönüşüm, enerji verimliliği, mesleki 
belgelendirme ve dış ticaret konularında sunduğu destekler anlatıldı.

T oros Adana 
Yumurtalık Serbest 
Bölgesi (TAYSEB) 

ev sahipliğinde, Adana 
Sanayi Odası’nın (ADASO)
katkılarıyla Oda ve Sanayi 
Kampüsü Tanıtım Toplantısı 
gerçekleştirildi. Toplantıda, 
sanayicilere sanayi 
ve sicil işlemleri, yalın 
üretim, dijitalleşme, yeşil 
dönüşüm, enerji verimliliği, 
mesleki belgelendirme 
ve dış ticaret konularında 
sunulan destekler hakkında 
bilgilendirme yapıldı.
 
“TAYSEB, 
SAHİP OLDUĞU 
AVANTAJLARLA  
YATIRIMCILAR İÇİN 
CAZİBE MERKEZİ”
Toplantıya TAYSEB İşletme 
Müdürü Yusuf Dinçsoy, 
Türkiye Cumhuriyeti Ticaret 
Bakanlığı Adana Yumurtalık 

Serbest Bölge Müdürü Fatih 
Altıntaş, ADASO Genel 
Sekreteri Veli Oğuz ve çok 
sayıda iş insanı katıldı.
Açılış konuşmasını yapan 
TAYSEB İşletme Müdürü 
Yusuf Dinçsoy, Toros 
Adana Yumurtalık Serbest 
Bölgesi’nin sahip olduğu 
4,6 milyon metrekarelik 
alanıyla Türkiye’nin en 
büyük serbest bölgelerinden 
biri olduğunu belirtti. 
Dinçsoy, “TAYSEB olarak 
tüm altyapı hizmetlerini 
kullanıcıların parsellerine 
kadar ücretsiz sunuyoruz. 
Süveyş Kanalı'na, Orta 
Doğu, Akdeniz ve Kuzey 
Afrika pazarlarına yakın 
konumdayız. Adana 
Yumurtalık Serbest Bölgesi, 
5 kilometrelik sahil şeridiyle 
Türkiye’nin en büyük 
serbest bölgelerinden biri 
konumunda. İskenderun 

Körfezi'nde, Adana ve Hatay 
illerinin birleşiminde yer 
alması ve küresel ölçekte 
önemli pazarlara yakınlığı, 
bölgemizi yatırımcılar için 
cazip hâle getiriyor.” dedi.
 
“ADASO, YENİ 
NESİL EĞİTİM VE 
DANIŞMANLIK 
HİZMETLERİ 
SUNUYOR”
ADASO Genel 
Sekreteri Veli Oğuz 
ise konuşmasında 
kurumun sanayicilere 
sunduğu hizmetler 
hakkında bilgi verdi. 
Oğuz, “Adana 
Sanayi Odası olarak 
sanayicilerimize 
belgelendirme 
hizmetlerinin 
yanı sıra, yeni 
nesil eğitim ve 
danışmanlık 

hizmetleri sunuyoruz. Yalın 
üretim, enerji verimliliği, 
karbon ayak izi hesaplama, 
atık yönetimi ve dijital 
dönüşüm gibi konularda 
sanayicilerimize destek 
sağlıyoruz. Ayrıca mesleki 
belgelendirme ve dış 
ticaret danışmanlığı gibi 
geniş kapsamlı hizmetler 
sunmaktayız. Yeşil ve dijital 
dönüşüm sürecine hazırlıklı 
olmak ve bu süreci başarıyla 
tamamlamak adına tüm 
sanayicilerimizi Adana 
Sanayi Kampüsü'ne davet 
ediyoruz.” dedi.  
Oğuz, ADASO'nun her 
zaman sanayicilere 
destek olmaya devam 
edeceğini ve iş birliğinin 
süreceğini vurguladı. Açılış 
konuşmalarının ardından, 
Adana Sanayi Odası ve 
Adana Sanayi Kampüsü’nün 
yürüttüğü sanayi ve sicil 
işlemleri, Yetkinlik ve Dijital 
Dönüşüm Merkezi (Model 
Fabrika), Sürdürülebilirlik 
Merkezi, Enerji Verimliliği 
Danışmanlık Merkezi, 
Mesleki Gelişim ve 
Belgelendirme Merkezi, 
Proje Geliştirme ve Dış 
Ticaret Merkezi’nin 
faaliyetleri detaylı 
sunumlarla anlatıldı. 
Toplantı, soru-cevap 
bölümünün akabinde 
tamamlandı.
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ADASO'DAN FİNANSAL OKURYAZARLIK 
SEFERBERLİĞİNE DESTEK
Adanalı sanayicilerle buluşan Sermaye Piyasası Kurulu (SPK) Başkanı 
İbrahim Ömer Gönül, Finansal Okuryazarlık Türkiye Seferberliği 
Programı'nın girişimciler ve iş insanlarına yönelik hedeflerini anlattı. 

S ermaye Piyasası 
Kurulu (SPK) Başkanı 
İbrahim Ömer Gönül, 

Finansal Okuryazarlık 
Türkiye Seferberliği 
Programı kapsamında 
Adana Sanayi Odası'nda 
(ADASO) iş dünyası ile bir 
araya geldi. Sakıp Sabancı 
Konferans Salonu’ndaki 
etkinlikte Finansal 
Okuryazarlık Türkiye 
Seferberliği Programı’nın 
yol haritasını ve hedeflerini 
anlatan SPK Başkanı 
İbrahim Ömer Gönül, 
ülke genelinde bireylerin 
ve toplumun finansal 
okuryazarlık seviyesini 
artırarak, bilinçli finansal 
kararlar alabilmelerini 
sağlamayı ve ekonomik 
olarak güçlenmelerine 
katkıda bulunmayı 
amaçladıklarını söyledi. 
Finansal okuryazarlık 
projelerinde özellikle 
gençler, ev hanımları, 

girişimciler ve iş insanları 
gibi farklı hedef kitlelere 
ulaşmayı hedeflediklerini 
belirten Gönül, “Gençlerin 
finansal okuryazarlığa 
sahip olmasıyla birlikte 
başta biriktirme, tasarruf 
etme bilinci ile bütçesini 
yapma, finansal kararların 
doğru ve rasyonel bir 
şekilde alınabilmesini 
sağlamayı amaçlıyoruz. Ev 
hanımlarımızın özellikle 
finansal okuryazarlığa 
sahip olmalarının öneminin 
büyük olduğunu biliyoruz. 
Çünkü hem gelecek nesilleri 
yetiştiriyor olmaları hem 
de evin bütçesini yapmış 
olmaları bizim için çok 
kıymetli. Eğer bütçeyi 
yapabilir ve yönetebilirlerse 
işte çekirdekten başlıyoruz. 
Bundan sonraki hedefimizi 
küçük ve orta işletmelerin 
sahipleri ve bunların 
çalışanları oluşturuyor. 
Bizim için finansal düzenini 

sağlayan bir çalışan başka 
bir mutluluk içindeki bir 
çalışan oluyor. Finansal 
sıkıntıları olan bir çalışan 
işletmelerine faydalı 
olamayacaktır. Bu nedenle 
öncelikle sizlerle birlikte 
bu projeyi yürütmek 
bizim için hakikaten çok 
önemlidir. Biz projemizi 
yönetirken bakanlıklarımızla 
protokoller yaparak hem 
projemizi anlatıyoruz hem 
de etki alanımızı büyütmeye 
çalışıyoruz." dedi. 

“FİNANSAL BİLİNÇ 
SEVİYESİNİN 
YÜKSELMESİ 
REKABET GÜCÜNÜ 
ARTIRACAKTIR”
ADASO Yönetim Kurulu 
Başkanı Zeki Kıvanç ise 
finansal okuryazarlığın 
bireylerin refahını 
artırmanın yanı sıra Türkiye 
ekonomisinin sürdürülebilir 
kalkınması için kritik bir 
öneme sahip olduğuna 
dikkat çekti. Kıvanç, 
finansal bilinç seviyesinin 
yükseltilmesinin iş 
dünyasının rekabet gücünü 
artıracağını belirterek, 
“İşletmelerimizin sağlam 
finansal bilgi ışığında 
hareket etmesi, Adana’nın 
ve ülkemizin ekonomik 
gücüne önemli katkılar 
sağlayacaktır.” diye konuştu. 
Kıvanç, birçok şirketin 
kârsızlıktan değil, sağlıklı bir 
nakit akışı yönetememekten 
ötürü zorlandığını 
vurgulayarak işletmelerin 
sürdürülebilir bir başarı elde 
etmeleri için nakit akışlarını 
etkin bir şekilde yönetmeleri 
gerektiğine değindi. Bu 
alanda yapılacak eğitimlerle 
şirketlerin finansal yönetim 
kapasitesinin artırılmasının 
hedeflendiğini ifade etti. 
Kıvanç, Adana’da 18 
Mesleki Teknik Anadolu 
Lisesi’nde 11’inci sınıfta 
okuyan 1.700 öğrenciye 
yönelik eğitimin gençleri 
geleceğe hazırlamak adına 
önemli olduğunu belirtti. 
2023 yılında gerçekleştirilen 
halka arzlarla sermaye 
piyasalarında ulaşılan 2,5 
milyar dolarlık büyüklüğe 
dikkat çeken Kıvanç, halka 
arz süreçlerinin şirketlerin 
finansmana erişimini 
kolaylaştırırken şeffaflık ve 
hesap verebilirliği de teşvik 
ettiğini dile getirdi.

SPK Başkanı  
İbrahim Ömer Gönül
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DİJİTAL DÖNÜŞÜMDE STRATEJİK 
FIRSATLAR YENİ UFUKLAR AÇIYOR
Cumhurbaşkanlığı Dijital Dönüşüm Ofisi, Sanayi ve Teknoloji Bakanlığı ve Dışişleri Bakanlığı Avrupa 
Birliği Başkanlığı iş birliğiyle hayata geçirilen Dijital Avrupa Programı, yapay zekadan siber güvenliğe, 
dijital becerilerden süper bilgisayarlara kadar geniş bir yelpazede dijitalleşmeyi destekliyor.

A dana Sanayi 
Odası (ADASO) 
ev sahipliğinde, 

Cumhurbaşkanlığı Dijital 
Dönüşüm Ofisi, Sanayi 
ve Teknoloji Bakanlığı 
ve Dışişleri Bakanlığı 
Avrupa Birliği Başkanlığı 
iş birliğiyle “Dijital Avrupa 
Programı Bilgilendirme 
Toplantısı” gerçekleştirildi. 
Dijitalleşmenin öneminin 
vurgulandığı etkinlikte 
iş dünyasının dijital 
dönüşümdeki stratejik 
fırsatları ele alındı.
 
“DİJİTAL DÖNÜŞÜM, 
KALKINMA VE 
REKABET GÜCÜNÜN 
TEMEL UNSURU”
Toplantının açılış 
konuşmasında ADASO 
Yönetim Kurulu 
Başkanı Zeki Kıvanç, 
dijitalleşmenin iş dünyasının 
dönüşümündeki kritik 
rolüne değinerek, "Dijital 
dönüşüm, bugün tüm 

dünyada olduğu gibi 
ülkemizde de kalkınma 
ve rekabet gücünün 
temel unsurlarından 
biri hâline gelmiştir. 
İşletmelerimizin global 
pazarlarda daha güçlü bir 
konuma gelebilmesi, dijital 
teknolojilerle donatılmış 
olmalarına bağlıdır.  Dijital 
Avrupa Programı, yapay 
zekadan siber güvenliğe, 
dijital becerilerden süper 
bilgisayarlara kadar geniş 
bir yelpazede dijitalleşmeyi 
desteklemektedir. Bu 
program, işletmelerimizin 

küresel pazarlarda daha 
güçlü konumlanmalarına 
büyük katkı sağlayacak." 
diye konuştu. 
 
“2030'A KADAR 
DİJİTALLEŞMİŞ BİR 
EKONOMİ OLMAYI 
HEDEFLİYORUZ”
Dışişleri Bakanlığı 
Avrupa Birliği Başkanlığı 
Mali İş birliği ve Proje 
Uygulama Genel Müdür 
Yardımcısı Serdar Öztürk 
ise dijitalleşmenin, 
sadece ekonomik değil, 
aynı zamanda toplumsal 

bir dönüşüm olduğunu 
belirterek, "2030'a kadar 
dijitalleşmiş bir ekonomi 
olmayı hedefliyoruz. Avrupa 
Birliği ile yürüttüğümüz 
iş birliği bu süreci 
hızlandıracak ve Türkiye’nin 
dijitalleşme hedeflerine 
önemli katkılar sunacak" 
ifadelerini kullandı.
Sanayi ve Teknoloji 
Bakanlığı’ndan Sertaç 
Köksal Gölnar, sanayinin 
dijital dönüşümüne yönelik 
atılan adımları paylaştı. 
Gölnar, Türkiye’nin yerli 
teknolojiler geliştirme 
vizyonuyla hareket 
ettiğini ve bu alandaki 
riskleri minimize etmeyi 
amaçladıklarını söyledi. 
 
“ADANA, TÜRKİYE 
YÜZYILI VİZYONUNA 
ÖNEMLİ KATKILAR 
SUNACAK”
Cumhurbaşkanlığı Dijital 
Dönüşüm Ofisi Birim 
Sorumlusu Halil İbrahim 
Özer ise Türkiye’nin 
uluslararası dijital fon 
programlarına katılımıyla 
dijital ekosistemin bir 
parçası hâline geldiğini 
belirtti ve dijitalleşme 
yolunda Adana'nın Türkiye 
Yüzyılı vizyonuna önemli 
katkılar sunacağını söyledi.   
Toplantının devamında, 
Sanayi ve Teknoloji 
Bakanlığı Uzman Yardımcısı 
Emre Garip, Dijital Avrupa 
Programı'nın genel 
tanıtımını yaparken Dijital 
Dönüşüm Ofisi’nden 
Özge Çalık, proje başvuru 
süreçleri ve dikkat edilmesi 
gereken hususlar hakkında 
bilgiler verdi.
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ADASO, KADINLAR VE GENÇLERE  
İŞ KAPILARI AÇACAK
Adana Sanayi Odası (ADASO) ve Çukurova Kalkınma Ajansı (ÇKA), 
kadınlar ve gençler için mesleki gelişim fırsatlarını artırmayı hedefleyen 
"Birlikte Sürdürülebilir Büyüme: Kadın ve Gençler için Mesleki Gelişim 
Projesi" iş birliği protokolü imzaladı. Proje, CNC, kaynakçılık ve forklift 
operatörlüğü ve konfeksiyon alanlarında mesleki eğitimler sunacak.

A dana Sanayi 
Odası’nın (ADASO), 
kadınlar ve gençler 

için mesleki gelişim 
fırsatlarını artırmayı 
hedefleyen Birlikte 
Sürdürülebilir Büyüme: 
Kadın ve Gençler için 
Mesleki Gelişim Projesi’nin 
hayata geçirilmesi için 
ADASO Yönetim Kurulu 
Zeki Kıvanç ve Çukurova 
Kalkınma Ajansı (ÇKA) 
Genel Sekreteri Ahmet Rifat 
Duran arasında iş birliği 
protokolü imzalandı. 
 
“SANAYİCİLERİMİZİN 
İHTİYAÇ DUYDUĞU 
NİTELİKLİ İŞ GÜCÜNÜ 
YETİŞTİRMEYİ 
AMAÇLIYORUZ”
ÇKA hizmet binasında 
gerçekleştirilen imza 
töreninde bilgi paylaşımında 
bulunan ADASO Başkanı 
Zeki Kıvanç, projenin 
Avrupa Birliği tarafından 
fonlanan, Dünya Bankası 
koordinasyonunda 
yürütülen ve Sanayi 

ve Teknoloji Bakanlığı 
Kalkınma Ajansları Genel 
Müdürlüğü tarafından 
desteklenen Sosyal 
Girişimcilik Merkezi ve 
Geçim Kaynağı Tesisi 
Destek Programı (SEECO) 
kapsamında kabul edildiğini 
söyledi. Başkan Kıvanç, 
“Bu proje, Adana'nın 
kadınları ve gençleri için 
yeni kapılar açacak. Dijital 
Mesleki Eğitim Merkezi'nde 
sunulacak eğitimlerle, 
sanayicilerimizin ihtiyaç 
duyduğu nitelikli iş gücünü 
yetiştireceğiz." dedi. 
 
CNC VE FORKLİFT 
OPERATÖRLÜĞÜ 
İLE KAYNAKÇILIK 
VE KONFEKSİYON 
EĞİTİMLERİ VERİLECEK
Başkan Kıvanç, Birlikte 
Sürdürülebilir Büyüme: 
Kadın ve Gençler için 
Mesleki Gelişim Projesi’nin 
CNC operatörlüğü, 
kaynakçılık ve forklift 
operatörlüğü gibi alanlarda 
dijital eğitim fırsatları 

sunacağını belirterek, 
bu alanlarda yetişecek 
nitelikli iş gücünün bölgenin 
sanayi potansiyelini 
artıracağına vurgu yaptı. 
Proje kapsamında ayrıca, 
Adana Sanayi Kampüsü'nde 
kurulacak olan konfeksiyon 
atölyesinde eğitimler 
verileceğini belirten Kıvanç, 
söz konusu eğitimlerin 
kadınların ve gençlerin 
meslek edinmelerini ve 
istihdam edilerek ekonomik 
hayata katılmalarını 
sağlayacağını ifade etti.

“HEM SOSYAL HEM 
DE EKONOMİK 
KALKINMAYI BİRLİKTE 
SAĞLAYACAĞIZ”
Projenin bölge için 
sağlayacağı katkılara dikkat 
çeken Başkan Kıvanç, 
"Adana sanayisi, bu tür 
projelerle hem sosyal hem 
de ekonomik kalkınmayı 
birlikte sağlayacak. 
Kadınlarımız ve gençlerimiz 
için daha iyi bir gelecek inşa 
etmek amacıyla bu projeyi 
hayata geçirmiş olmaktan 
büyük bir gurur duyuyoruz" 
diye ekledi.
Birlikte Sürdürülebilir 
Büyüme: Kadın ve Gençler 
için Mesleki Gelişim 
Projesi’nin imza töreninde 
ADASO Genel Sekreteri Veli 
Oğuz ve Proje Geliştirme 
Birim Sorumlusu Halis Can 
Şire de hazır bulundu.
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ÇÜ REKTÖRÜ PROF. DR. BERİŞ’TEN  
ADASO’YA ZİYARET
Ç ukurova Üniversitesi 

(ÇÜ) Rektörü Prof. Dr. 
Hamit Emrah Beriş ve 

üniversite yöneticileri Adana 
Sanayi Odası’na (ADASO) 
iade-i ziyarette bulundu. 
Heyeti, ADASO Meclis 
Başkanı İsrafil Uçurum, 
Yönetim Kurulu Başkanı 
Zeki Kıvanç, Yönetim 
Kurulu Başkan Yardımcısı 
Erdoğan Şire ve Yönetim 
Kurulu Üyeleri Abdullah 
Özdiler, Hulusi Akkoç, İsa 
Tuzcu, Orhan Murat Avcı, 
Rafet Milli, Remzi Kar, 
Süleyman Gerdan ve Genel 
Sekreter Veli Oğuz karşıladı.
Ziyarette üniversite-sanayi 
iş birliğinin geliştirilmesinin 
önemi vurgulandı. Adana 
ve bölgenin ekonomik 

kalkınmasına katkı 
sağlamak için sanayi 
ve eğitim kurumlarının 
birlikte hareket etmesinin 
gerekliliği üzerinde 
duruldu. Toplantıda, 
Çukurova Üniversitesi 
ile Adana Sanayi Odası 
arasında bugüne kadar 
hayata geçirilen projeler 
değerlendirilirken, 

gelecekteki ortak 
çalışmaların daha da 
genişletilmesi hedefi ele 
alındı. ADASO Yönetim 
Kurulu Başkanı Zeki Kıvanç, 
Çukurova Üniversitesi’nin 
Adana ve bölge için önemli 
bir bilgi kaynağı olduğunu 
belirterek “Rektörümüz 
Prof. Dr. Hamit Emrah 
Beriş ve ekibini odamızda 

ağırlamaktan büyük 
memnuniyet duyuyoruz. 
Üniversite-sanayi iş birliği, 
şehir ve ülke ekonomisinin 
gelişmesinde kilit rol 
oynuyor. ADASO olarak 
bu iş birliğini güçlendirmek 
adına elimizden gelen 
tüm desteği vermeye 
hazırız.” dedi. Kıvanç 
ayrıca, üniversitenin güçlü 
akademik yapısının sanayi 
kuruluşlarının teknik 
ihtiyaçları ile birleştirilmesi 
sayesinde Adana’nın ulusal 
ve uluslararası arenada 
rekabet gücünün artacağına 
dikkat çekti.
Rektör Prof. Dr. Hamit 
Emrah Beriş ise 
üniversitenin araştırma 
altyapısının sanayi ile daha 
fazla entegre edilmesinin 
öğrencilerin daha 
donanımlı yetişmesine 
katkı sağlayacağını, iş 
birliğini yeni projelerle 
derinleştireceklerini söyledi.

Karazincir, “Bir şey hukuka 
uygunsa mantığa da uymalı, 
mantığa uygunsa hukuka da 
uymalı.” dedi. İş hukukunda 
işçi lehine karinelerin 
olduğunu ancak karinelerin 
keyfilik barındırmayan 
objektif unsurlar ile aksinin 
işveren tarafından ispatının 
mümkün olduğunu belirten 
Karazincir, iş hukukunda 
işveren tarafından ispatın 
nasıl gerçekleştirilebileceğini 
örnek yargı kararları ile 
birlikte anlattı.

Avukat Ata Karazincir ise 
gerçekleştirdiği sunumda 
iş hukukunun bir sosyal 
bilim olduğuna işaret etti. 
İş hukuku muhakeme 
mantığına değinen 

İşveren açısından iş hukuku değerlendirildi
Adana Sanayici ve İş 
İnsanları Derneği (ADSİAD) 
"İşveren Açısından İş 
Hukuku Değerlendirmeleri" 
konulu konferans düzenledi. 
ADSİAD Genel Sekreteri, Av. 
Ata Karazincir’in konuşmacı 
olarak katıldığı toplantı 
Adana Sanayi Odası’nda 
gerçekleşti. Açılışta 
konuşan ADSİAD Başkanı 
Vedat Gizer, işletmelerde 
işçi ve işveren haklarının 
karşılıklı olarak adil bir 
şekilde değerlendirilmesi 
gerektiğini söyledi. İşverenin 
büyük sorumlulukları 
bulunduğuna dikkat çeken 
Gizer, şirketlerin özellikle 
iş kazaları ve meslek 
hastalıkları konusundaki 
sorumluluklarını yerine 
getirmemesinin ağır 
sonuçları olabileceğini 
belirtti. Gerek işveren ve 

gerekse çalışanlar tarafından 
sergilenmeye çalışılan 
kötü niyetli davranışların 
iş hukukunda karşılık 
bulamayacağı bir sistemin 
önemine işaret eden Gizer, 
“Uyuzmaşlıklarda her iki 
taraf açısından adaletin 
gerçekleşmesini arzu 
ediyoruz.” dedi.
İşveren ve çalışanların 
iş dünyasının birbirini 
tamamlayan iki unsur 
olduğunu kaydeden Başkan 
Gizer, mahkemelerin 
verdikleri kararların bir 
sonuç olduğunu ancak 
sonuca giden süreçlerin 
uyuşmazlıklar çıkmadan 
önce yapılacak olan 
yükümlülüklerden 
oluştuğunu söyledi.
İş hukuku alanında önemli 
çalışmaları bulunan 
ADSİAD Genel Sekreteri, 
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AKILLI TARIM TEKNOLOJİLERİ, MELEK 
YATIRIMCILARLA GELİŞİYOR
Adana Sanayi Odası ve Şirket Ortağım Melek Yatırımcı Ağı iş birliğiyle 
düzenlenen toplantıda, yenilikçi tarım teknolojilerinin verimlilik, 
sürdürülebilirlik ve rekabet gücüne olan katkıları vurgulandı. 

A dana Sanayi Odası 
(ADASO) ve Şirket 
Ortağım Melek 

Yatırımcı Ağı iş birliği ile 
düzenlenen "Türkiye’de 
Melek Yatırımcılık ve 
Akıllı Tarım Teknolojisi 
Uygulamaları" konulu 
toplantıda yenilikçi tarım 
teknolojilerinin tarım 
sektöründe verimlilik, 
sürdürülebilirlik ve rekabet 
gücünü artırmada oynadığı 
kritik rol anlatıldı. Tarımın 
yanı sıra özellikle sağlık, 
eğitim, finansal teknolojiler 
ve ihracata dönük 
girişimlerin sermayeye 
erişimi masaya yatırıldı. 
Sakıp Sabancı Toplantı 
Salonu’nda gerçekleştirilen 
toplantıya, Şirket Ortağım 
Melek Yatırımcı Ağı 
Kurucusu ve Başkanı 
Mehmet Buldurgan, 
ADASO Genel Sekreteri 
Veli Oğuz, Şirket Ortağım 
Melek Yatırımcı Ağı 
Direktörü Sadık Köseoğlu, 
GÖRSENTAM Tarım 
Teknolojileri Kurucusu 

Mert Demirel, MOVE ON 
Kurucusu Ömer Faruk Koç 
ve iş insanları katıldı.
 
OĞUZ: MELEK 
YATIRIMCILAR, 
VİZYONER 
GİRİŞİMCİLERİN 
DESTEKÇİSİ
Etkinliğin açılış konuşmasını 
yapan ADASO Genel 
Sekreteri Veli Oğuz, 
dijitalleşmenin iş dünyası 
için kaçınılmaz bir 
süreç hâline geldiğini 
vurgulayarak, “Akıllı 
teknolojiler, verimliliği 

artırmak, sürdürülebilirliği 
sağlamak ve doğal 
kaynakları etkin kullanmak 
için büyük fırsatlar 
sunmaktadır. Bugün sadece 
bu teknolojileri değil, aynı 
zamanda bu teknolojilerin 
hayata geçirilmesini 
sağlayan vizyoner 
girişimcilere destek veren 
melek yatırımcıları da 
konuşacağız.” dedi.
Oğuz ayrıca, ADASO 
olarak şehrin ekonomik ve 
sürdürülebilir kalkınmasına 
katkı sağlamak adına sanayi, 
teknoloji ve girişimcilik gibi 

stratejik sektörlere yönelik 
düzenledikleri etkinliklerle 
üyeleri bilgilendirdiklerini 
belirtti. Oğuz, Sanayi 
Kampüsü’ne de dikkat 
çekerek, bu merkezin 
yeşil ve dijital dönüşüm 
süreçlerine destek sağlamak 
için danışmanlık hizmetleri 
sunduğunu ifade etti.
 
BULDURGAN: 
SAĞLIK, EĞİTİM, 
TARIM, FİNANSAL 
TEKNOLOJİLER 
VE İHRACATA 
ODAKLANDIK
Şirket Ortağım Melek 
Yatırımcı Ağı Kurucusu ve 
Başkanı Mehmet Buldurgan 
ise konuşmasında, 2014'te 
kurulan ağın Hazine 
ve Maliye Bakanlığı 
tarafından akredite 
edilen ilk melek yatırım 
ağlarından biri olduğunu 
belirtti. Buldurgan, özellikle 
sağlık, eğitim, tarım, 
finansal teknolojiler ve 
ihracata dönük girişimlere 
odaklandıklarını belirterek 
girişimcilerin sermayeye 
erişimini artırmayı ve 
yatırımcı üyelerinin daha 
fazla girişime katkıda 
bulunmalarını sağlamayı 
hedeflediklerini vurguladı.
Şirket Ortağım Melek 
Yatırımcı Ağı Direktörü 
Sadık Köseoğlu ise melek 
yatırımcının ne olduğu, 
melek yatırımcı lisans alma 
süreci, melek yatırım ağı 
ve yatırımcı bulma yolları 
hakkında bilgiler verdi. 
GÖRSENTAM Tarım 
Teknolojileri Kurucusu Mert 
Demirel ve MOVE ON 
Kurucusu Ömer Faruk Koç 
ise akıllı tarım teknolojileri 
ve bu alandaki girişimci 
örnekleri üzerine sunumlar 
yaparak katılımcılara 
akıllı tarım uygulamaları 
hakkında bilgiler paylaştı.

ADASO Genel Sekreteri
Veli Oğuz

Şirket Ortağım Melek Yatırımcı  
Ağı Kurucusu ve Başkanı 
Mehmet Buldurgan








